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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  şedinţei ordinare a  Consiliului  local  municipal 

Tîrgu Mureş  din data de  20 septembrie  2018 

 

 

 

Din totalul de 23 consilieri locali, sunt prezenţi la şedinţă 18 de consilieri. 

Absentează domnii consilier Bratanovici Cristian, Bogoşel Constantin, Miculi Vasile, Bakos 

Levente şi Makkai Grigore.  

D-na consilier Benedek:  - bună ziua, domnule viceprimar, stimaţi consilieri, declar 

deschisă şedinţa ordinară a Consiliului local Tîrgu Mureş din data de 20 septembrie 2018, 

convocată în conformitate cu Dispoziţia primarului nr. 3.739 din 14.09.2018. Sunt prezenţi 

18 consilieri locali, şedinţa fiind statutară. 

Aţi primit cu toţii ordinea de zi. Avem pe ordinea de zi 25 de proiecte de hotărâri, 

plus 6 proiecte în regim de urgenţă. 

Din proiectele de hotărâri de pe ordinea de zi, s-a solicitat amânarea punctului nr. 14, 

deoarece iniţiatorul nu este prezent şi s-a solicitat amânarea, respectiv retragerea punctului 

22 din ordinea de zi, cel cu aprobarea vânzării prin licitaţie a unui teren pe str. Islazului nr. 2. 

Dacă sunt alte propuneri referitoare la ordinea de zi? Dacă nu, supun la vot ordinea de 

zi cu amânarea, respectiv retragerea punctului care le-am menţionat, şi cele şase proiecte în 

regim de urgenţă. Vă rog frumos să votaţi. 

Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Ordinea  de zi a fost aprobată cu 18 voturi pentru, vă mulţumesc frumos. 

Înainte de a trece la ordinea de zi şi la AGA, avem procesul verbal de la şedinţa 

trecută, l-aţi primit cu toţii pe e-mail, dacă sunt comentarii, obiecţii? Dacă nu, atunci vă rog 

frumos să votăm procesul verbal. 

Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Procesul verbal a fost aprobat cu 18 voturi pentru. 

Şedinţa A.G.A. - SC Administrator Imobile şi Pieţe SRL:  

D-na consilier Benedek:- vă mulţumesc frumos şi trecem la punctele de pe ordinea 

de zi. 
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      Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 

obiectivul de investiţii „Studiu de Fezabilitate pentru amenajare grădiniţă şi creşă în Cartierul 

Belvedere ”. 

D-na consilier Benedek: - vă rog, domnule consilier Bălaş 

                   Dl. consilier Bălaş:- da, bună ziua, mai întâi am o rugăminte, când se întâmplă 

odată un lucru, zicem că este o greşeală, când se întâmplă a doua oară un lucru zicem că „hai 

să mai lăsăm odată”, când se întâmplă a treia oară, devine obişnuinţă. La ce vreau să mă 

refer? Faptul că, colegii din UDMR vin mereu la ora 14 şi 15 în sala de consiliu, la ultimele 

trei sau patru şedinţe s-a întâmplat acest lucru, şi îi rog frumos ca să respectăm totuşi orarul 

acestei şedinţe de Consiliu local să începem la ora 14 cum ar fi normal. 

Referindu-mă la punctul de pe ordinea de zi, suntem în totalitate de acord şi 

credem că primăria trebuie să amenajeze creşe şi grădiniţe, susţinem aceste lucruri 

dintotdeauna, este bine că se face în cartierul Belvedere pentru că acolo nu este nici o 

instituţie de învăţământ şi în aceste grădiniţe şi creşe vor deservi de fapt şi o mare parte a 

cartierului Tudor Vladimirescu, care cel puţin din punct de vedere al creşelor este destul de 

aglomerat. Mulţumesc. 

D-na consilier Benedek: - vă mulţumesc, aveţi în mape varianta 2, este cea pe 

care am s-o supun votului, cea rezultată după discuţiile din comisii, deci, dacă nu sunt alte 

intervenţii, vă rog frumos la vot, punctul 1, varianta 2 din mape. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –1 abţinere (Peti A.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi o abţinere. 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 

obiectivul de investiţii „Studiu de Fezabilitate pentru amenajare spaţiu comercial”. 

D-na consilier Benedek:- toate comisiile au fost de acord, domnul consilier 

Bălaş, vă rog. 

Dl. consilier Bălaş:- mulţumesc, este vorba de acelaşi cartier Belvedere, unde 

Primăria vrea să facă o creşă şi o grădiniţă, dar observăm că Primăria vrea să facă şi un 

spaţiu comercial. Ei, de data aceasta nu suntem de acord, de ce? Pentru că, de când suntem 

noi aici în consiliul local, repetăm, nimeni se pare că nu aude, eu m-as aştepta măcar la 

colegii care se pretind a fi de dreapta, da, de la PNL, nu stim care sunt colegii care se pretind 

a fi de dreapta, deci Liberalii, care liberalism presupune o intervenţie cât mai mică a statului 

în economie, susţin aceste proiecte de stânga, iată, Primăria nu trebuie să aibă, repet, nici 

cinematograf, nici hotel, nici restaurant să vândă şniţele, am văzut că mai nou, primăria se 

laudă şi cu faptul că are producţii de castraveţi şi roşii, deci a devenit şi fermierul oraşului, 

Primăria Tîrgu Mureş concurând neloial, producătorii oneşti care vând în pieţe, acum vedem 

că vrea să îşi facă şi spaţiul comercial în cartierul Belvedere, spaţiul comercial este apanajul 

privaţilor  credeţi-mă că dacă un privat ar simţi că în acel cartier Belvedere se poate face 

profit ar fi făcut deja un magazin. Repetăm, primăria nu trebuie să amenajeze sau să 

administreze spaţii comerciale să ne vândă sucuri, ţigări şi altceva, ea trebuie să se ocupe de 

parcări, de infrastructură, de dotarea şcolilor, lucruri pe care privaţii nu le pot face, 

mulţumim. 

Dl. consilier Vajda:- bună ziua, noi susţinem construirea acestui spaţiu pentru că 

oamenii de acolo au nevoie şi într-adevăr este un serviciu în folosul comunităţii, dar dorim o 

amânare pentru aprofundare şi un studiu din punct de vedere al costului şi beneficiilor, am 

făcut un calcul şi ni se pare cam mult cât ar ieşi pe metru pătrat construcţia, poate că ar fi 

nevoit să facem mai exact aceste calcule şi sperăm şi aşa ar fi normal ca aceste spaţii să fie 
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date în chirie cu licitaţie publică, deci eu zic că atunci nu este nimic rău în aceasta, de a face 

acest spaţiu, deci UDMR-ul solicită o amânare. Mulţumesc.  

Dl. consilier Moldovan: - mulţumesc, doamna preşedinte, domnule viceprimar 

stimaţi colegi, da, domnule Radu Bălaş, partidul PNL este un partid de dreapta şi care 

doreşte un trai mai bun pentru cetăţeni, un mediu de afaceri prosper şi cum aţi spus şi 

dumneavoastră, Consiliul local şi Primăria Tîrgu Mureş s-a îngrijit în cartierul Belvedere de 

infrastructură, iată acum de amenajare grădiniţă, creşă, etc. şi tot la cererea cetăţenilor din 

Belvedere amenajează şi aceste spaţii comerciale, dacă cetăţenii din Belvedere vreodată nu 

vor dori să îşi facă cumpărăturile la aceste magazine, au la dispoziţie o multitudine de 

supermarket-uri din Tîrgu Mureş şi ca atare au posibilitatea şi au de unde să aleagă fie din 

aceste magazine, fie din super marketurile din Tîrgu Mureş. Noi PNL susţinem amenajarea 

cestor magazine şi tot ce este necesar să amenajăm în acest cartier, toate la cererea 

cetăţenilor din acest cartier.  

Dl. consilier Papai:- stimaţi colegi, da, într-adevăr Primăria a asigurat 

infrastructura în cartierul Belvedere, dar a făcut acest lucru pentru că aşa prevede legea, să 

nu uităm că sunt nişte blocuri ANL  şi primăria era obligată să facă infrastructura respectivă, 

cel mai mult ce ar trebui să facă primăria, ar fi să asigure un teren pentru spaţii comerciale, 

nu să construiască, dar dacă totuşi o să aprobaţi acest lucru eu vă supun atenţiei că nici pe 

Platoul Corneşti nu există nici un spaţiu comercial, ar trebui să vă apucaţi să căutaţi un loc şi 

pentru un magazin acolo. Mulţumesc.  

D-na consilier Benedek: - mulţumesc. 

D-na consilier Furo:- bună ziua, eu aş vrea să fac o menţiune, am locuit opt ani 

de zile în cartierul Belvedere şi vorbesc în numele locatarilor de acolo dacă îmi permiteţi 

acest lucru şi aş vrea să îi spun domnului Papai că nu toată lumea are maşină din cartierul 

Belvedere, sunt patru blocuri cu apartamente cu tineri şi cu familii şi cu copii şi într-adevăr 

nu ştiu cât îşi dă dânsul seama ce înseamnă să locuieşti acolo fără nici o posibilitate de a 

cumpăra ceva în timpul zilei. Deci pentru orice trebuie coborât, şi chiar dacă ai maşină, şi eu 

sunt de acord şi eu susţin că trebuie un magazin pentru locatarii de acolo, îi susţin pe locatarii 

care au depus cerere ca să se facă acest magazin, rugămintea noastră este să fie amânat 

pentru recalcularea datelor economice.  

D-na consilier Benedek:- mulţumesc frumos, domnule consilier Papai, aţi luat 

deja cuvântul, domnule consilier Dumitru Pavel ,vă rog. 

Dl. consilier Papai:- am fost pomenit, doamnă! 

D-na consilier Benedek:- nu ati fost…. 

Dl. consilier Papai:- cum să nu… 

D-na consilier Benedek:- s-a menţionat numele dumneavoastră, ca şi comentariu 

la ceea ce aţi spus, dar nu aţi fost nominalizat direct. Eu vă propun să dăm cuvântul tuturor 

consilierilor, după  care, din moment ce s-a propus amânarea, supun la vot amânarea şi dacă 

se votează amânarea, n-are rost să mai discutăm un subiect amânat, îl vom discuta atunci 

când va fi pe ordinea de zi, dar înainte îi dau cuvântul domnului consilier Dumitru Pavel  

Dl. consilier Dumitru Pavel:- mulţumesc, doamna preşedintă, bună ziua stimaţi 

colegi, doamnelor şi domnilor, în expunerea de motive o avem cu toţii în mape şi pe care am 

văzut-o fiecare în comisii, semnată şi aprobată de domnul viceprimar Makkai Grigore care 

tot de la dumneavoastră de la UDMR, sunt trecute un capitol, obiectivele propuse, şi aici  

vreau să le citesc, nu pentru dumneavoastră ci pentru cetăţenii municipiului Tîrgu Mureş care 

se uită acum la noi, poate şi pentru cetăţenii din cartierul Belvedere. Aici scrie aşa: prin 

realizarea acestor obiective de investiţii s-ar satisface nevoia de spaţii pentru alimentaţie 

publică de tip comerţ în cartierul Belvedere. Astfel locuitorii cartierului nu ar mai fi nevoiţi 

să se deplaseze în celelalte cartiere ale oraşului, în special în orele de vârf, de trafic rutier, 

contribuind implicit şi la o decongestionarea traficului şi a reducerii emisiilor poluante. 
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Proiectul contribuie la creşterea calităţii infrastructurii de comerţ a municipiului Tîrgu Mureş 

prin realizarea unei funcţii conexe, funcţiunii de locuire existente în cartier. Am citit cu toţii, 

deci cred că nu are rost să mai comentăm, are primăria dreptul sau nu are dreptul? Din toate 

punctele de vedere cu toţii trebuie să privim spre binele cetăţenilor municipiului Tîrgu 

Mureş, indiferent în care cartier locuiesc ei.  

In ceea ce privesc cheltuielile, eu cred că sunt făcute corect de către primăria 

municipiului Tîrgu Mureş, de către aparatul de specialitate şi îl văd, un material semnat de 

domnul inginer Racz, un foarte bun profesionist şi cred că nu se joacă cu cifrele şi nu se 

joacă nici cu cuvintele pe care le-a pus aici în această hârtie. Repet, am citit aceste obiective 

pentru cetăţenii municipiului şi vă propun stimaţi colegi să nu amânăm acest proiect ci să îl 

votăm aşa cum este, şi cum l-am discutat de altfel cu toţii în comisiile de specialitate 

săptămâna trecută şi săptămâna aceasta, vă mulţumesc. 

D-na consilier Benedek:- mulţumesc frumos. Dacă nu sunt alte intervenţii, alte 

înscrieri la cuvânt, atunci voi supune votului propunerea de amânare formulată de 

reprezentanţii UDMR, deci vă rog să votaţi dacă sunteţi de acord cu amânarea acestui proiect 

de pe ordinea de zi, punctul 2. 

Cine este pentru? – 12 voturi 

Cine este împotrivă? – 5 voturi (Benedek T., Matei D., Todoran R., Dumitru P., 

Moldovan C.) 

Cine se abţine? –1 abţinere (Peti A.) 

Proiectul de hotărâre a fost amânat.  

Punctul nr. 3 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Local nr.191 din 26 

iulie 2018 referitoare la aprobarea limitelor maxime în cadrul cărora se pot efectua 

cheltuielile pentru acţiuni de protocol de către administraţia publică locală a Municipiului 

Tîrgu Mureş în conformitate cu prevederile O.G. nr.80/2001  privind stabilirea unor 

normative de cheltuieli pentru autorităţile administraţiei publice şi instituţiile publice, 

actualizată, cu modificările şi completările aduse prin Legea nr.258/2015. 

D-na consilier Benedek:- aveţi materialul, l-aţi citit, toate comisiile au fost de 

acord , nu sunt obiecţii, dacă nu sunt înscrieri la cuvânt atunci vă rog la vot . 

Cine este pentru? –  15voturi 

Cine este împotrivă? – 1 vot (Papai L.) 

Cine se abţine? – 2 abţineri (Bălaş R., Tatar L.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru, 1 împotrivă şi 2 abţineri.  

Punctul nr. 4 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea sumelor pentru finanţarea nerambursabilă 

din fondurile bugetului local al municipiului Tîrgu Mureş pentru programe/proiecte/acţiuni 

culturale depuse pe anul 2018 care  se desfăşoară în perioada 1 septembrie – 31 decembrie 

2018. 

D-na consilier Benedek:- există un amendament de la comisia de cultură la 

articolul 2, să se menţioneze după prima rectificare de buget. Dacă există înscrieri la cuvânt? 

Dacă nu, atunci voi supune, restul comisiilor au fost de acord, da, domnul consilier Bălaş.  

D-nul consilier Bălaş:- da, este comisia din care amândoi facem parte, doamna 

Benedek, Aş dori totuşi să fiu mai riguros să ştie şi colegii de fapt ce vrem să schimbăm, la 

articolul 2, la un moment dat după cifra de 16 % scrie: „în funcţie de disponibilităţile şi 

resursele bugetare de la prima rectificare a bugetului”, iar noi am zis că: „în funcţie de 

disponibilităţile şi resursele bugetare” să fie tăiat şi să rămână, „la prima rectificare a 

bugetului”, ca să nu lăsăm loc de a nu se mai finanţa aceste proiecte culturale pe care vreo 

10-12 oameni au pierdut vremea multe zile la rând ca să le jurizeze, printre care şi eu, 

mulţumesc.   
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D-na consilier Benedek:- dacă sunt alte intervenţii? Dacă nu, aşa cum este 

regulamentul voi supune iniţial la vot varianta iniţială, urmând ca dacă varianta iniţială nu 

trece, să supunem la vot amendamentul. Deci vă rog frumos la vot varianta iniţială. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? – 4 voturi  (Bălaş R., Tatar,  Papai L., Vajda G.) 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru, 4 împotrivă. 

Punctul nr. 5 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea titlului Hotărârii Consiliului Local nr. 86 

din 22 martie 2018 privind facilităţile fiscale pentru terenurile aflate în concesiune respectiv 

închiriate, situate în Tîrgu  Mureş, str. Plutelor nr. 2 -  Complexul de Agrement şi Sport 

„Mureşul”. 

D-na consilier Benedek: - toate comisiile au fost de acord, nu sunt obiecţii, au 

fost discutate, vă rog la vot. 

Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu18 voturi pentru, unanimitate. 

Punctul nr. 6 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici şi a 

documentaţiei tehnice pentru cinci obiective de investiţii, respectiv “Mansardarea blocurilor 

de locuinţe din Târgu Mureş, B-dul 22 Decembrie 1989, nr. 16; Str. Ştefan Cicio Pop, nr.  – 

23; Str. Ştefan Cicio Pop, nr. 25 – 27; Str. Păcii, nr. 72 şi Aleea Tâmplarilor, nr. 7”.  

D-na consilier Benedek:- aţi consultat materialele, sau discutat în comisii, da, vă 

rog, domnul consilier Bălaş 

D-nul consilier Bălaş:- da, această mansardare a blocurilor este exact ca şi 

construcţia magazinului, ca şi producţia de castraveţi şi roşii a primăriei şi fabricarea de 

şniţele de către primărie. Există pe piaţa imobiliară privaţi care fac locuinţe, apartamente şi 

case, primăria nu trebuie să intervină nici pe această piaţă, să o bulverseze, că primăria nu 

salvează nimic intrând în piaţa liberă ci doar o bulversează, fiind un, de multe ori un 

concurent neloial pe orice piaţă privată, repet adică, primăria nu trebuie să mansardeze 

blocuri şi nici să construiască locuinţe, am calculat la şedinţele precedente  când se mai 

dezbăteau aceste puncte o asemenea mansardare efectuată de către primărie, se amortizează 

în circa 50 de ani, adică după ce noi toţi de aici vom fi decedaţi de mult timp, mulţumesc.  

D-na consilier Benedek: - dacă nu sunt alte înscrieri la cuvânt, supun la vot 

proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? –  15 voturi 

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Bălaş R., Tatar L., Papai L.) 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru şi 3 voturi împotrivă. 

Punctul nr. 7 din ordinea de zi 

 Proiect de hotărâre privind numirea în calitate de reprezentanţi ai Consiliului 

Local Municipal Tîrgu Mureş, cu atribuţiile aferente în consiliile de administraţie ale 

unităţilor de învăţământ din Municipiul Tîrgu Mureş, în anul şcolar 2018-2019: 

D-na consilier Benedek: - aveţi în mape varianta 2, o aveţi la sfârşitul 

materialului de la punctul 7 şi înţeleg că avem nevoie de nominalizări în plen, două 

nominalizări în plen pentru liceul Teologic Romano Catolic şi Şcoala Gimnazială Mihai 

Viteazul ,vă rog frumos să faceţi propuneri. Domnule consilier Moldovan, aveţi cuvântul. 
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D-nul consilier Moldovan:- mulţumesc, doamna preşedintă, ţinând cont de faptul 

că sunt prins în mai multe consilieri ale administraţiei de la şcoli, colegii şi licee, ca atare mă 

retrag de la Liceul Avram Iancu din consiliul de administraţie, vă rog să faceţi o 

nominalizare , mulţumesc. 

D-na consilier Benedek:- domnul consilier Matei vă rog. 

D-nul consilier Matei:- deci, doamna preşedinte la poziţia 3, Colegiul Agricol 

Traian Săvulescu sunt în incompatibilitate acolo şi de aceea doresc ca locul meu să fie luat 

de către domnul Miculi Vasile 

D-na consilier Benedek:- am notat, domnul consilier Csiki. 

D-nul consilier Csiki:- bună ziua doamna preşedintă şi stimaţi colegi, am mai 

multe propuneri: deci s-a eliberat un loc cu retragerea domnului Moldovan, l-aş propune pe 

domnul coleg Vajda Gyorgy şi mai am anumite schimbări care vă rog să le consemnaţi. La 

George Coşbuc în locul d-lui Vajda Gyorgy să intre dl. Bako Szobolcs, la punctul 10 la 

Europa în locul lui Bako Szobolcs să intre dl. Vajda Gyorgy, la Liviu Rebreanu mă retrag, 

Csiki Zsolt se retrage şi l-aş propune pe dl. Vajda Gyorgy. Cum am observat, este un loc 

liber nenominalizat, la Mihai Viteazul l-aş propune pe dl. Kovacs Lajos şi tot aşa, la Liceul 

Teologic Romano Catolic Rakoczi Ferencz l-aş propune pe dl. Bako Szobolcs. Dacă îmi 

permiteţi şi în limba maghiară doar câteva cuvinte să mă adresez:  

D-na consilier Benedek: - vă mulţumesc frumos, domnul consilier Pui. 

D-nul consilier Pui: - mulţumesc doamna preşedinte, doresc să vă anunţ că mă 

voi retrage şi eu din consiliul de administraţie de la Şcoala Gimnazială Friedrich Schiller şi îl 

voi propune în locul meu pe domnul consilier Mozes Levente, mulţumesc.   

D-na consilier Benedek:- mulţumesc, dacă sunt alte propuneri? Dacă nu, atunci 

voi supune, da domnul consilier Bălaş. 

D-nul consilier Bălaş:- da, am aşteptat să se facă propunerile pentru că fiind la 

capitolul şcoli, am câteva chestiuni de comunicat. Ani de zile aceste şcoli au fost 

subfinanţate, chiar dacă în ultimii doi ani de când datorită unor discursuri publice, bugetele 

pentru şcoli au mai crescut, încă este dezastru. La Gimnaziul Cuza unde sunt în consiliul de 

administraţie, nu există săpun lichid în băi, nici săpuniere în băi, iar proaspeţii copilaşi de 

şapte ani sau de şase ani care au mers drăgălaşi aşa şi li s-a spus în careul acela de deschidere 

că, vai ce frumos este la şcoală şi aşa mai departe, trebuie să meargă cu săpunul în buzunar 

de acasă să se spele pe mâini. În unele săli de clasă nu există dulapuri în care copii să-şi 

pună, la clasa 0 mă refer aici şi vorbesc în cunoştinţă de cauză, să îşi pună acele cutii în care 

au caietele, acuarelele şi aşa mai departe, alea stau pe mese. Tot de acasă trebuie să ducă şi 

hârtia igienică, copilaşii ăştia mici de şase şi şapte ani pe care noi cu toţii îi iubim şi luptăm 

pentru comunitate şi aşa mai departe Pentru că nu sunt acele dulapuri, ştiţi unde stă hârtia 

igienică în sălile de clasă? Pe pervaz, deci stau pe pervaz pentru că, chiar dacă pentru 

mobilier s-au stabilit cinci milioane de lei, încă caietul de sarcini nu s-a terminat şi Primăria 

nu poate acum să vireze bani pentru chestiile urgente, eu mă refer la Gimnaziul Cuza pentru 

că acolo sunt în consiliul de administraţie, pentru că aşteptăm să se desfăşoare aceea licitaţie 

pentru întreg oraşul. Ei bine tot părinţii trebuie să cumpere dulăpioare, săpunuri şi hârtie 

igienică, vă atrag atenţia că sunt câteva chestii primare în şcoli, care trebuie să existe şi să fie 

finanţate de primărie, parchet, tablă, mese, scaune, săpun, hârtie igienică şi dulapuri, ei bine 

din aceste şase lucruri, trei lipsesc. 

D-na consilier Benedek: - vă mulţumesc frumos domnule consilier, profit de 

ocazie ca să vă spun că şi eu ca părinte am întâmpinat cu mari emoţii începerea anului şcolar 

şi nu este uşor să îţi iei copii şi să ţi-i duci în trei locuri diferite din oraş, la oră de vârf, dar 

împreună cu conducerea unităţii şcolare respective şi împreună cu reprezentanţii executivului 

din primărie, încercăm să găsim soluţii şi am identificat deja soluţii şi ne implicăm pentru 

rezolvarea acestei situaţii nefericite, eu nu pot face parte din nici un consiliu de administraţie 
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pentru că funcţia mea de şef de secţie clinică, mă împiedică fiind în incompatibilitate, dar 

cred  că, sigur este uşor să criticăm, atâta şi este bine să criticăm atâta timp cât critica este 

constructivă, dacă această critică este urmată de acţiuni şi de a încerca să punem umăr la 

umăr şi mână la mână ca să rezolvăm problema, atunci cred că şi critica este binevenită, dar 

să facem ceva. Eu vă spun, eu am găsit înţelegere şi la conducerea unităţilor şcolare, şi la 

executiv, dar un pic lucrurile trebuie mişcate, am propus şi sper să mă susţineţi în această 

iniţiativă, ca la rectificarea de buget să alocăm nişte bani pentru aceste situaţii în care se 

renovează unităţile şcolare şi copii nu au unde să meargă în clase, să achiziţionăm acele 

containere, clase, care se practică şi în alte judeţe şi care pot fi alocate acelei unităţi şcolare 

unde se desfăşoară renovări pentru ca copii să nu sfere. Sigur este foarte proaspătă problema 

ca să spun aşa, dar poate la şedinţa următoare putem să o discutăm. Domnule consilier Csiki, 

vă rog.  

D-nul consilier Csiki:- mulţumesc doamna preşedinte, stimate domnule 

viceprimar  stimaţi colegi, da, într-adevăr sunt anumite probleme la anumite şcoli, nu o să se 

termine niciodată pentru că atunci când se termină o şcoală sau mai multe şcoli vor apărea şi 

altele, sunt de acord cu domnul Radu Bălaş cu anumite lucruri că trebuie rezolvate, dar 

stimaţi colegi, ca să nu aibă o şcoală săpun, eu aş pune întrebarea dacă are aceea şcoală 

administrator, dacă aceea şcoală are consiliu de administraţie sau are director? Sau hârtie 

igienică. Eu nu cred că şcolile nu au făcut buget şi nu au depus bugete şi nu au primit în 

decursul anului, nu au primit nici un ban. Ca director, ca şi consiliu de administraţie, ca 

administrator sunt nişte priorităţi, iar ce sumă are aceea unitate şcolară, trebuie să se împartă 

după priorităţi. Eu am impresia că este şi un pic de populism, că nu se face, ba se face, eu 

personal am încercat să urmăresc, nu se face suficient, sunt de acord, dar se face. La multe 

şcoli au fost lucrări, din păcate ştiţi şi dumneavoastră că nu este uşor pentru nici o firmă sau 

pentru nimeni ca să aibă meseriaşi aşa de mulţi sau aşa mulţi muncitori încât să termine la 

toate unităţile şcolare în timp aceste lucrări, mai există şi la ora actuală unităţi şcolare unde 

se lucrează , dar totuşi să nu punem pata chiar aşa că nu se face nicăieri, sau nu există la şcoli 

bani pentru hârtie igienică şi pentru săpun, vă mulţumesc.   

D-na consilier Benedek:- mulţumesc domnul consilier Bălaş dacă vreţi să 

răspundeţi aveţi un minut 

D-nul consilier Bălaş:- mulţumesc, domnul Csiki, ştiu că nu vă vine să credeţi că 

nu există săpun şi hârtie igienică, vă spun doar că primăria nici nu mai finanţează hârtia 

igienică la şcoli de mult timp, pentru că nu ştiu când s-a furat hârtia igienică. Deci nu ştiu 

dumneavoastră la L.P.S. de unde aveţi  hârtie igienică, dar primăria nu dă bani pentru aşa 

ceva, săpun lichid iarăşi nu este. Ce vă pot spune punctual la Cuza pentru că aţi zis că acolo 

ar fi o problemă de management al direcţiunii sau al consiliului de administraţie, că s-au 

făcut patru cereri de acordare de bani către Primăria Tîrgu Mureş începând cu aprilie, mai, 

iunie şi iulie dacă nu mă înşel, le am salvate aici în telefon ,vi le arăt după şedinţă, în care s-

au solicitat sume pentru acest lucru şi încă nu au fost viraţi aceşti bani, mulţi bani, am înţeles 

că aşa dintr-o milă, aşa dintr-o generozitate li se vor da 22 de mii de lei pentru diferite 

cheltuieli, mulţumesc. 

D-na consilier Benedek:- domnul viceprimar, vă rog. 

D-nul viceprimar Papuc:- dragi colegi , doamna preşedinte, raportat la ce s-a 

vorbit mai înainte cu privire la subfinanţarea pe care o reclamă domnul coleg, a unităţilor de 

învăţământ din Tîrgu Mureş, să ştiţi că la fiecare lună eu semnez deschidere de credite pentru 

bunuri şi servicii. Cum îşi împart şcolile aceea sumă pe care o acordă primăria, nu din 

generozitate din obligaţie, legală, cum şi-o împart în consiliul de administraţie din care 

dumneavoastră faceţi parte, nu dăm bani specifici pentru hârtie igienică şi săpun, credeţi că 

semnăm aşa ceva la nivel primăriei – hârtie igienică şi săpun? Dacă consideraţi că, înseamnă 

că doi ani de zile aţi pierdut timpul degeaba pe aicea, dacă credeţi că asta se întâmplă. Noi 
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dăm o sumă de bani globală, pe care şi-o gestionează şcoala. Dacă directorul, administratorul 

nu consideră că este necesar  să cumpere hârtie igienică şi săpun,  să asigure un confort, 

atunci nu putem fi noi culpabili. În fiecare lună de la direcţia şcoli vin deschideri de credite, 

pe care le acordăm, nu există să reţin vreo solicitare sau să nu acord cuiva ceva dacă a 

solicitat şi în consiliul de administraţie al şcolii, într-o sumă globală, că ei nu ştiu să şi-o 

împartă sau că nu este suficientă, niciodată nu este suficientă, dar pe priorităţi, prioritizăm 

sumele şi atunci se pot acoperi. Cum vă imaginaţi că sunt şcoli care au şi care nu au? Pentru 

că ei îşi fac un buget la început de an, sunteţi în consiliul de administraţie, doamna de la 

Alexandru Ioan Cuza a beneficiat de investiţii majore în ultimii ani, în tot ceea ce înseamnă 

activitate educaţională, că vorbim de clădire, că vorbim de teren de sport, că vorbim de ce 

vreţi dumneavoastră, deci nu putem spune că Gimnaziul Alexandru Ioan Cuza din Unirii este 

cumva vitregit de soartă, nu putem spune aşa ceva, cum nu putem spune de alte gimnazii din 

oraş. Aşa că vă rog când mai lansăm astfel de acuze, că s-a furat hârtie igienică şi nu se mai 

dă hârtie igienică în şcoli, să ştiţi că nu semnăm hârtie igienică în primărie, capitolele 

bugetare le-aţi văzut cum sunt, şi atunci, totuşi cu mai mare precauţie când faceţi acuze de 

astfel de natură, mulţumesc.   

D-na consilier Benedek:- vă mulţumesc, vă propun ca discuţia legată de hârtia 

igienică şi săpun, să o continuaţi după şedinţă sau eventual dacă 

 Dl. consilier  Bălaş:- am fost nominalizat doamna Benedek  

 D-na consilier Benedek:- nu aţi fost atacat, ca drept la replică este nu când se 

nominalizează că a spus un consilier înainte, ci când sunteţi atacat. Aţi luat deja cuvântul de 

două ori şi oricum subiectul nu este foarte la subiectul la ceea ce votăm, cu nominalizarea în 

consiliul de administraţie, dar este un subiect important de aceea vă propun, dacă aveţi ceva 

de completat, eventual la sfârşitul şedinţei când discutăm problemele de interes general că 

într-adevăr este o problemă de interes general. 

D-nul consilier Matei:- nu voiam să iau cuvântul, dar parcă nu pot să nu rostesc 

2-3 vorbe. Problemele mărunte, eu aşa le numesc, hârtie supun, etc. sunt în sarcina şcolii, 

şcoala are administrator şi să ne uităm în fişa postului cu ce se ocupă administratorul. Dacă 

nu are ce administra, să desfiinţeze postul directorul, că de aceea conduce şcoala. Sunt unităţi 

de învăţământ unde s-au făcut investiţii şi din păcate aflăm că acolo gata se moare. Nu se 

moare. Pe mine mă îngrijorează ceea ce dvs. d-na preşedinte spuneaţi la un moment dat, că o 

să ajungem să învăţăm în containere. Deci, asta ar trebui să ne preocupe, având în vedere că 

populaţia şcolară a municipiului Tîrgu Mureş a scăzut cu 20%. Să vedem ce e cu spaţiile de 

învăţământ, să reorganizăm din punct de vedere organizatoric reţeaua şcolară şi baza 

materială, în aşa fel încât copiii să nu mai înveţe la mansardă sau în containere. Pentru că 

avem posibilităţi, Liceul de chimie e gol, Liceul Avram Iancu e gol, Şcoala 6 - gol. Aici ar 

trebui să ne preocupe probabil pe noi, să vedem ce este de făcut, nu la capitolul hârtie 

igienică şi săpun. Mulţumesc. 

D-na consilier Benedek:- dacă nu sunt alte intervenţii, voi supune votului dvs. 

proiectul de hotărâre cu nominalizările care s-au făcut în plen. 

Cine este pentru? –  18 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 8 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 

obiectivul de investiţii “Magazin cadouri – jucării” în incinta Grădinii Zoologice Tîrgu 

Mureş. 

D-na consilier Benedek: - există un amendament de la comisia de urbanism  ca 

această clădire să fie denumită clădire multifuncţională şi să poarte numele fondatorului 
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Grădinii Zoologice Rend Laszlo, cu o placă comemorativă. De la celelalte comisii nu au fost 

menţiuni. 

Dacă nu sunt observaţii, voi supune votului dvs. varianta iniţial, urmând ca dacă 

varianta iniţială nu trece să supun la vot amendamentul formulat de comisia de urbanism. 

Dl. viceprimar Papuc: - cu tot respectul pe care îl port comisiei de urbanism din 

consiliul local. Astăzi în faţa noastră avem de votat un studiu de fezabilitate. Când vom face 

proiectul tehnic şi vom avea poziţia bugetară pentru execuţie, atunci putem să-i dăm un 

nume, eventual. Acum avem un S.F. care  se referă la o clădire multifuncţională, nu are un 

nume. Tehnic aşa se numeşte. Ulterior vom putea face, vom putea pune orice fel de placă, 

dar având în vedere că încă nu avem o poziţie în buget, avem doar un S.F. pentru această 

clădire care să se construiască sau nu, dacă se va vota sau nu, la momentul când vom avea o 

poziţie bugetară aşa cum avem şi la alte şcoli şi la alte obiective de investiţii care sunt 

denumite specific. Asta este opinia mea. Mai mult decât atât, poate vom avea în vedere şi 

faptul că fondatorul Grădinii Zoologice nu e o persoană, e Statul român fondatorul Grădinii 

Zoologice. Este un director al Grădinii Zoologice care poate a avut o însemnătate mai mare, 

dar poate alţii ar spune că sunt şi alţi directori care au avut însemnătate la fel de mare şi 

atunci poate că gândim o placă comemorativă pentru toţi directorii care au s-au perindat pe la 

Grădina Zoologică. Zic că, nu că nu sunt de acord, dar la acest moment nici nu ajută, nici nu 

încurcă. Deci, e cumva, când vom avea şi vom intra în execuţia acestei investiţii mari dar 

absolut necesare, atunci putem discuta şi de denumire. Opinia mea. 

Dl. consilier Mozes: - dl. Rend Laszlo a fost iniţiatorul şi fondatorul Grădinii 

Zoologice. A fost. Nu este nici o presupunere sau un zvon. A fost şi  noi ne menţinem 

doleanţa pentru acest amendament. 

Dl. consilier Papai. – doar o mică remarcă. Eu aici văd  aprobarea indicatorilor 

tehnico-economici, nu studiu de fezabilitate. Cu sume, cu tot, eu nu văd de ce nu am putea să 

mergem pe propunerea UDMR. 

D-na consilier Furo: - propunerea în cadrul comisiei a fost pentru clădire 

multifuncţională, pentru că nu este vorba despre un magazin de cadouri, având birouri şi 

foarte multe activităţi acolo. Şi ca şi constructor arhitect am spus să o denumim 

multifuncţională, pentru că acoperă de fapt ce se doreşte a se face acolo.  

Dl. viceprimar Papuc: - să ştiţi că  indicatorii tehnico-economici pe care îi votăm 

sunt în urma unui studiu de fezabilitate. Deci dacă votăm indicatorii tehnici economici dintr-

un SF, am depăşit momentul cu SF-ul. Aşa să înţeleg. Ok. 

D-na consilier Benedek: - noi votăm Proiect de hotărâre privind aprobarea 

indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii “Magazin cadouri – jucării”, 

cu amendamentul formulat de comisia de urbanism, ca să fie clădire multifuncţională şi 

poarte numele fondatorului grădinii. 

Dacă nu sunt alte intervenţii, supun la vot varianta iniţială, fără amendament. 

Cine este pentru? –  6 voturi (Benedek T., Matei D.,  Papuc S., Todoran R., 

Moldovan C., Magyary E.) 

Cine este împotrivă? – 9 voturi 

Cine se abţine? – 3 abţineri (Dumitru P., Pui S., Peti A.) 

Varianta iniţială nu a trecut. 

Supun votului dvs. amendamentul formulat de comisia de urbanism. 

Cine este pentru? –  17 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Papuc S.) 

Amendamentul  a trecut. 

Supun la vot hotărârea în integralitate cu amendamentul inclus. 

Cine este pentru? –  17 voturi 
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Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Papuc S.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi o abţinere.  

Punctul nr. 9 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 

obiectivul de investiţii “Amenajare fânar şi depozit de lemn” în incinta Grădinii Zoologice 

Tîrgu Mureş. 

D-na consilier Benedek: - aici nu avem amendamente, toate comisiile au fost de 

acord. Dacă nu sunt intervenţii, supun la vot. 

Cine este pentru? –  17 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Bălaş R.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi o abţinere. 

Punctul nr. 10 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în valută 

pentru o delegaţie din partea Municipiului şi a Consiliului Local Tîrgu Mureş în vederea 

deplasării la Strumyani / Bulgaria, în perioada 18 - 22 octombrie 2018. 

D-na consilier Benedek: - aici ne trebuie şi nominalizări. 

Dl. consilier Bălaş: - nu o să fac nici o nominalizare. Totuşi, pentru cunoştinţa 

acelor prezenţi aici în sală, această delegaţie la Strumyani/Bulgaria, este al treilea an 

consecutiv, această localitate este o comună de 1000 de oameni  în Bulgaria, unde se 

presupune că noi am merge să învăţăm ceva de la ei şi să implementăm aici. Ştiu că ei sunt 

renumiţi pentru creşterea măgarilor acolo, aşa că dacă vrem să facem şi o fermă de măgari a 

primăriei, poate avem cu cine şi să ne apucăm să facem. Dacă nu vrem asta, nu are rost să 

mergem în Bulgaria, pentru că se întâmplă acolo? Încă un festival unde trebuie să mergem să 

dansăm şi să mâncăm pe bani publici. La această oră când  eu ţin acest discurs, 3 colegi de-ai 

noştri se luptă pentru pacea mondială în Coreea de Sud, domnii Miculi, Bakos şi Makkai. Le-

aţi aprobat să meargă în Coreea de Sud, am înţeles mai nou că ei chiar vor să şi lupte pentru 

unificarea celor două Coree, ceea ce nu au reuşit de 60 de ani marii politicieni ai lumii, vor 

reuşi cei trei consilieri locali din Tîrgu Mureş. Credem că deplasările astea sunt doar o bătaie 

de joc la adresa banului public şi iată, poate din aceşti bani trimiteţi nişte fonduri la 

Alexandru Ioan Cuza pentru hârtia igienică şi săpunul lichid pe care nu le consideraţi 

prioritare, igiena copiilor chiar nu constituie o prioritate şi vă asigur că managementul de la 

Cuza este foarte performant,  doar că ei au nevoie de 100 de lei ca să trăiască, şi dvs. le 

trimiteţi 7 lei şi apoi îi certaţi că nu ştiu să-i gestioneze. 

Dl. consilier Matei: - am înţeles că acolo este o adunătură de măgari. Aş dori să 

particip să văd măgarii cum se comportă în anumite situaţii.  

D-na consilier Benedek: - încă o nominalizare, vă rog. 

Dl. consilier Bălaş: - pe dl. Papuc îl întreb că el este juristul nostru cel mai 

performant din Consiliul local. Merge şi asta cu autonominalizarea sau trebuie să te 

nominalizeze cineva? 

D-na consilier Benedek: - nu e nici o problemă, îl propun eu pe dl. consilier 

Matei. 

Vă rog, încă o nominalizare. 

Dl. consilier Csiki: - şi eu l-aş nominaliza pe colegul meu Radu Bălaş să facă şi o 

vizită la o unitate şcolară să vadă dacă există hârtie  igienică şi săpun acolo. Şi dacă există, să 

vadă şi procedura cum se face. 

Dl. consilier Bălaş: – ştiu că dl. Csiki are chef de glume, ştie că nu o să accept 

nici o nominalizare în nici o delegaţie străină care nu aduce nici un beneficiu oraşului Tîrgu 

Mureş. Îi doresc succes d-lui Matei şi sper să cânte şi danseze la festivalul folcloric 
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„Malesevo cântă şi dansează” şi chiar îl invit să vadă dacă este săpun şi hârtie igienică la 

şcoală. 

D-na consilier Benedek: - nu acceptaţi nominalizarea, atunci supun la vot 

proiectul de hotărâre cu o singură nominalizare a d-lui consilier Matei. 

Cine este pentru? –  13 voturi 

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Bălaş R., Tatar L.,  Papai L.) 

Cine se abţine? – 2 abţineri (Matei D., Pui S.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 13  voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 11 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind reactualizarea componenţei Comisiei de evaluare şi 

selecţionare a proiectelor de finanţare depuse în baza Legii nr. 34/1998 referitoare la 

acordarea unor subvenţii asociaţiilor şi fundaţiilor române cu personalitate juridică, care 

înfiinţează şi administrează unităţi de asistenţă socială precum şi a Regulamentului de 

organizare şi funcţionare a Comisiei de evaluare şi selecţionare, Procedura de lucru şi Grila 

de evaluare a proiectelor.  

D-na consilier Benedek: -  trebuie nominalizări în plen. Sunt câteva propuneri. 

Din partea comisiei de buget - dl. consilier Peti şi dl. consilier Kovacs. De la comerţ, dl. 

consilier Bako în locul d-lui consilier Todoran, şi de la juridic, dl. consilier Bako şi dl. 

consilier Kovacs. Câte nominalizări avem nevoie, două nu? Avem trei nominalizări, domnii 

consilieri Peti, Kovacs şi Bako. 

Ne trebuie doar două? 

D-na consilier Benedek- a! Ok da, aşa este! Atunci aveam două libere şi una în 

locul lui… Doamna secretar, cred că este bine atunci, da, deci este bine, deci, avem trei 

nominalizări pe trei locuri. Dacă nu sunt alte propuneri, vă rog frumos la vot.  

Cine este pentru? –  17 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Peti A.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru o abţinere. 

Punctul nr. 12 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  aprobarea acordării diferențelor de sume pentru 

sprijinirea acţiunilor sportive pe semestrul II 2018, aprobate prin Hotărârea  Consiliului 

Local nr. 182/2018.  

D-na consilier Benedek: -  toate comisiile de acord, există o abţinere din partea 

domnului consilier Csiki, da domnul consilier presupun că vreţi să 

Dl. consilier Csiki:- stimată doamna preşedintă, stimaţi colegi, la punctul 

numărul 12, Liceul cu program sportiv are proiecte depuse şi mă abţin, o să şi închid 

microfonul, mulţumesc. 

D-na consilier Benedek: - mulţumesc frumos, cu aceste menţiuni, vă rog frumos 

la vot. 

Cine este pentru? –  17 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru. 

(Nu a votat dl. consilier Csiki Z.) 

Punctul nr. 13 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului Local 

nr. 8/26.07.2018  referitoare la acordarea unui meniu complet, de două ori pe săptămână, 

pentru pensionarii cu venituri mici în cadrul  programului „Să ne îngrijim bunicii”. 
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D-na consilier Benedek: - toate comisiile au fost de acord, a existat o menţiune 

privind corelarea titlul cu articolul, dar aceasta s-a remediat, vă rog frumos domnul consilier 

Papai. 

Dl. consilier Papai: - eu am mai intervenit la acest punct şi data trecută, văd că 

între timp s-a majorat plafonul de la 600 de lei la 1500 de lei, să se încadreze din ce în ce mai 

mult pensionari în această categorie, în afară de nişte voturi aduse, eu alte beneficii nu prea 

văd, mai ales în contextul actual în care hrănim bunicii  două zile pe săptămână  şi cinci zile 

îi lăsăm să nu mănânce. Deci, ori facem un meniu complet pe toată săptămâna pentru cei 

nevoiaşi, ori aşa nu prea văd rostul, în plus data trecută am fost induşi în eroare, ni s-a spus 

că ar fi un program desfăşurat de Alfa Transilvania, ceea ce ni s-a spus că nu este adevărat, ei 

sigură doar spaţiul necesar eventual, deci este un program al primăriei, care din punctul 

nostru de vedere este doar pentru a obţine nişte voturi la următoarele alegeri. 

D-na consilier Benedek: - mulţumesc, domnul viceprimar: 

Dl. viceprimar Papuc: - eu vreau doar o simplă corecţie, nu e de la 600  la 1500, 

este de 1162 lei la 1500 lei, o zic aşa pentru corectitudinea informaţiei.   

D-na consilier Benedek:- domnul consilier Bălaş , vă rog . 

Dl. consilier Bălaş: - despre ce este vorba, de fapt? Deci, oamenii trebuie să 

înţeleagă că nu este vorba despre pensionarii sărmani, nevoiaşi, care îşi duc viaţa de pe o zi 

pe alta, deci se propune aici, ca pensionarii să primească câte o masă în valoare de 17 lei pe 

zi, de două ori pe săptămână, pentru familiile care au 1500 de lei net, pe membru de familie, 

deci dacă  avem o familie cu doi pensionari, care au trei mii lei, le dăm masă gratuită la 3000 

lei? Sunt părinţi cu familii şi copii care câştigă mai puţin de 3000 lei în Tîrgu Mureş. Dat 

fiind faptul că astea sunt cifrele reale şi considerăm că o familie de pensionari cu 3000 de lei 

net, este sărmană şi nevoiaşă şi nu îşi poate asigura alimentaţia zilnică, înclin să cred că este 

doar un proiect electoral prin care primăria să aibă, cum să zic, baza legală, să mituiască 

pensionarii ca să iasă cu drag la vot. Şi le spun colegiilor din UDMR care cu prilejul fiecărei 

campanii se plâng după alegeri că iată, primarul este tot ăla şi candidatul nostru nu a ieşit, că 

aceasta se va contabiliza în contul domnului Florea, nu în contul UDMR-ului , deci tot 

domnul Florea va lua voturi de pe urma acestui HCL iniţiat de către UDMR, asta vă spun şi 

vă dau sfatul acesta gratis în calitate de fost consultant politic. Multumesc. 

D-na consilier Benedek: - dacă nu sunt alte intervenţii aş menţiona că la art. 1, 

unde scrie ,,se aprobă un cuantum al alocaţiei de hrană de 17 lei pe zi pe persoană”, este o 

eroare materială, lipseşte „de două ori pe săptămână”, aşa cum este şi în titlu. Atunci, supun 

la vot direct cu această formulare în care corespunde titlul cu textul hotărârii. La vot. 

Cine este pentru? –  15 voturi 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Bălaş R., Papai L.) 

Cine se abţine? – 1 abţinere (Tatar L.) 

Hotărârea a fost adoptată cu  15 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi 1 abţinere. 

Punctul nr. 14 a fost amânat din ordinea de zi 

Punctul nr. 15 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind oferirea gratuită a sălilor de curs şi suportarea 

cheltuielilor cu utilităţile de către municipiul Tîrgu Mureş pentru programul after school al 

elevilor din clasele 0-IV. 

D-na consilier Benedek:- discuţii în plen de la comisia juridică, la buget 4 voturi 

împotrivă, restul comisiilor de acord. Vă rog, domnul consilier Bălaş 

Dl.  consilier Bălaş: - aşa de mult trebuie să vorbesc ca să rezolvăm nişte chestii, 

mă rog, da, este proiectul meu, iniţiat de către mine, a fost amânat luna trecută, eu bănuiesc 

că pentru faptul că sunt de la POL, că alt motiv nu aş fi văzut de ce. Luna trecută v-am 

propus tuturor şi aţi zis că o să vedem, ca să treacă acest proiect  care de fapt reglementează 
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că orele de after school pentru clasele 0-4 în şcoli vor fi gratuite în sensul că primăria va 

suporta cheltuielile cu utilităţile, atunci v-am propus ca pentru rezolvarea sau ca acest proiect 

să treacă, sunt de acord să îl co-iniţiaţi cu câte un consilier de la fiecare formaţiune politică, 

pentru că să nu contabilizăm  în contul POL vreun succes electoral, şi că scopul nostru nu 

este acesta  ci să rezolvăm problema care este de fapt o situaţie nereglementată, nici unul nu 

aţi dorit din discuţiile private pe care le-am avut, am vorbit şi domnul Bakos care are un 

proiect deasupra la numărul 14, la care a solicitat amânarea, dânsul a insistat pe proiectul 

dânsului, a zis că şi-l susţine în continuare, domnul Bakos vrea să introducă o taxă pentru 

acest after schol şi eu voiam ca el să fie gratis cum de fapt este şi astăzi, doar că această 

problemă nu este reglementată. Mai de atât nu am de ce să vă mai conving, faceţi cum 

credeţi. Eu zic că totuşi e chestie pozitivă pentru comunitate, mulţumesc.  

D-na consilier Benedek:- mulţumesc, dacă nu sunt alte luări de cuvânt, atunci vă 

rog frumos la vot. 

Cine este pentru? –  5 voturi (Bălaş R., Tatar L.,  Papai L., Pui S., Benedek T.) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –13 abţineri 

Cinci voturi pentru, treisprezece abţineri deci proiectul nu a trecut, vă mulţumesc . 

Punctul nr. 16 din ordinea de zi 

 Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor sălilor de sport aflate în 

administrarea unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat din Municipiul Tîrgu Mureş. 

D-na consilier Benedek: - există varianta 2 care a fost solicitată şi în comisii şi 

aveţi în mape varianta 2 care cea care va fi supusă votului . Dacă sunt intervenţii? Dacă nu 

atunci vă rog frumos la vot varianta 2. Domnul consilier Bălaş, vă rog. 

Dl. consilier Bălaş: - am un amendament, vă rog, doar o secundă, să introducem 

şi un articol nou, cluburile sportive vor avea acces în sălile de sport  în funcţie de numărul de 

sportivi legitimaţi, mulţumesc.  

D-na consilier Benedek: - deci asta ar fi un articol în plus, articolul 3, si atunci 3 

devine 4 şi 4 devine 5. Bine, supun votului dumneavoastră iniţial varianta 2, urmând ca dacă 

nu trece se supun votului amendamentul formulat. Vă rog frumos varianta 2la vot.   

Cine este pentru? –  14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 4 abţineri (Bălaş R., Tatar L.,  Papai L., Pui S.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru, 4 abţineri ,  

Punctul nr. 17 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea Statului de funcţii, modificarea 

Regulamentului de organizare şi funcţionare, Regulamentului de ordine interioară precum şi 

a Organigramei Clubului Sportiv Municipal Tîrgu Mureş. 

D-na consilier Benedek: - există varianta 2 la regulament, s-au făcut anumite 

recomandări în comisie care sunt incluse în varianta doi, da, domnul consilier Bălaş vă rog. 

Dl. consilier Bălaş: - asta este! Trebuie să mă suportaţi, da, nu există, cred că anul 

acesta nu a fost lună să nu avem ceva proiect de hotărâre cu Clubul sportiv municipal. Atâta 

îl schimbaţi, şi îl faceţi şi îl adăugaţi  de sigur ceva problemă o să fie şi peste vreo  doi ani, 

iar văd DNA-ul prin primărie, mă rog! Acum ce vreau să vă zic, aşa cum am estimat acest 

Club sportiv municipal care va duce până la urmă la un monopol şi primăria va continua, 

iată, să facă şi impresariat sportiv şi chestii care sunt iar şi astea pavajul privaţilor, ştiu că cei 

de dreapta sunt de stânga, dar mă rog, asta este. Vreau să mai spun doar că există unele 

situaţii care au devenit destul de grave în oraş, adică sunt membrii în acest consiliu de 

administraţie al Clubului sportiv municipal, care merg la şcoli şi fac presiuni asupra 

directorilor să dea orele, alea bune doar pentru membrii clubului, s-au făcut presiuni asupra 
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unor persoane fizice care aveau tangenţă cu cluburi private, să îşi transfere jucătorii de 

urgenţă la CSM, că dacă nu, vor păţi ceva, adică nu li se vor mai da ore la sălile de sport sau 

la bazele de antrenament ale primăriei. S-a mai spus aici că acest club este pentru sportivii 

noştri din comunitate, pentru copilaşii noştri ca să facă sport. Vă zic că sunt ramuri sportive 

unde se încearcă pentru intrarea în competiţie, aducerea unor sportivi de la Steaua Bucureşti 

care acolo nu joacă şi care vor fi plătiţi din banii publici ai Tîrgu Mureşului, doar ca să facă 

echipă şi să intre acum în campionat, ceea ce am bănuit că se va întâmpla, s-a întâmplat! Şi 

suntem numai la început  deci încă nici nu a demarat clubul. Cred că este o …., renunţ să mai 

folosesc epitete, oricum Clubul Sovietic municipal cred că spune tot, mulţumesc. 

D-na consilier Benedek: - vă mulţumesc, dacă mai sunt şi alte intervenţii sau 

propuneri? Dacă nu, atunci domnul consilier Csiki. 

D-nul consilier Csiki: - mulţumesc, doamna preşedintă şi stimaţi colegi, deşi nu 

am vrut să iau cuvântul la această temă, la acest punct, doar că se fac nişte acuzaţii grave, 

fără nume, fără persoană, fără nimic, mie mi se pare aşa o chestie a duce în eroare populaţia 

din Tîrgu Mureş şi alte lucruri. Că au fost de mai multe ori în aproape în fiecare lună apare  

material, este normal, pentru că acest club  este la început de drum.  Eu cred  sau cel puţin 

sper ca acest club îşi va găsi locul şi va merge spre performanţă. Trebuie să înţelegem cu toţii 

că sunt cluburi particulare care au rolul şi rostul lor în societate, dar foarte multe cluburi 

după anumită vârstă la copii nu mai au bani, suport financiar să mai continue cu aceşti copii 

şi să ducă la performanţă, şi vă spun exemple:  de exemplu, la o categorie de juniori unu, 

junior doi,  trebuie să le oferi o masă, trebuie vitaminizare, trebuie antrenori de specialitate şi 

aşa mai departe, iar foarte mulţi copii care practică un sport ani de zile, zece, doisprezece, 

paisprezece ani de zile, se trezesc brusc că nu mai au continuitate şi nu mai au unde să joace. 

Deci eu cred că un club de gen CSM are rolul şi rostul în Tîrgu Mureş, pentru că Tîrgu 

Mureşul întotdeauna a avut copii talentaţi, a avut rezultate, dar trebuie să-i oferim şi 

continuitate. În rest, eu doresc mult succes acestui club şi să sperăm că rezultatele vor veni. 

Încă un lucru foarte important care mi-a venit în minte, nu cred că este o iniţiativă rea să îi 

înveţi pe toţi copii din Tîrgu Mureş, gratuit să înveţe să înoate. Eu cred că este o iniţiativă 

foarte bună, Tîrgu Mureşul are şi Weekend are şi Mureş, are apă suficientă, de ce să nu 

înveţe copii Tîrgu Mureşului să înoate gratuit? 

D-na consilier Benedek:- mulţumesc, domnul consilier Papai. 

Dl. consilier Papai: - deci, au existat patru cluburi sportive profesioniste în oraşul 

nostru, cu ani de experienţă, noul club sportiv se bazează pe experienţa acumulată în acele 

cluburi, inclusiv prin câteva persoane care au fost şi în acele cluburi şi în acest club nou, am 

auzit de multe ori argumentul că în foarte multe oraşe există aceste cluburi sportive 

municipale. Eu nu înţeleg de ce nu se poate prelua o organigramă, un regulament de acolo. 

Aceste chestii că revenim în fiecare lună şi ba modificăm regulamentul, ba mai adăugăm 

ramuri, denotă un amatorism absolut copilăresc, mulţumesc. 

D-na consilier Benedek:- domnul consilier Csiki 

Dl. consilier Csiki:- mulţumesc doamna preşedinte,  foarte pe scurt, de ce nu se 

poate prelua un regulament? Pentru că este un club specific, deci noi nu facem copy-paste, 

noi încercăm să adaptăm un regulament, să studiem mai multe regulamente şi să adaptăm 

conform oraşului, conform Tîrgu Mureşului. Ce să facem? Să dăm un copy-paste şi eventual 

printre rânduri să rămână C.S.M. Oradea, sau cum să facem? S-a lucrat mult şi se lucrează în 

continuare şi ori de câte ori vor fi modificări în folosul clubului, de ce să nu se facă?  

D-na consilier Benedek: - mulţumesc, câte un minut, domnul consilier Bălaş 

după care domnul consilier Papai. 

Dl. consilier Bălaş: - da, admirabil discursul domnului Csiki care iar aduce copii 

în discuţie, cum îi va învăţa primăria să înoate gratuit. Foarte bine, dacă bugetul estimat 

pentru acest CSM care ne-a fost dat în mape şi care bănuiesc că va fi la anul, va fi 24 
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milioane de lei, adică cam mult pentru nişte copilaşi să înveţe să înoate şi eu am să îi duc pe 

ai mei la înot, dar o să plătesc la un club privat să înoate, pentru că cluburile trebuie să fie 

private aşa e in UE din care noi facem parte. Mai apoi să nu uităm că primăria a fost asociată 

cu patru cluburi sportive, iar în acele consilii de administraţii erau aproape tot cei care acum 

sunt în consiliul de administraţie al acestui club şi care cluburi, ce să vezi, au intrat în 

insolvenţă pentru că au fost aşa manageri buni acolo, încât au intrat în incapacitate de plată şi 

insolvenţă, aşa că eu nu am încredere că în profesionalismul celor care acum sunt in consiliul 

de administraţie al acestui club, că nu au cum să îl bage în faliment, de fapt ei asta au vrut, să 

facă un club al primăriei care nu va putea niciodată intra în faliment pentru că va înghiţi bani 

cu nemiluita. 

D-na consilier Benedek: - domnul consilier, deja intraţi pe altă direcţie, domnul 

consilier Papai vă rog. 

Dl. consilier Papai: - eu consider că nu trebuie neapărat să reinventăm noi roata, 

se putea  foarte frumos prelua un regulament funcţional de altundeva. Din păcate, asta este 

boala societăţii româneşti, că în loc să preluăm nişte legi funcţionale din Germania, din 

Olanda, de oriunde din lume, noi am inventat democraţia originală românească şi văd că o 

perpetuăm şi după 30 de ani. 

D-na consilier Benedek: - mulţumesc, dacă nu sunt alte intervenţii, vă rog 

frumos la vot punctul 17 de pe ordinea de zi , varianta 2. 

Cine este pentru? –  15 voturi  

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Bălaş Papai Tatar L.) 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru şi 3 voturi împotrivă. 

Punctul nr. 18 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism„Plan Urbanistic 

Zonal- dezvoltarea zonei Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă Mureş zona străzii Gheorghe 

Marinescu - Parcul Eroilor”cu regulamentul local de urbanism afferent Etapa I beneficiar: 

Municipiul Tîrgu Mureş. 

D-na consilier Benedek: -  un P.U.Z. mult aşteptat pentru rezolvarea unei mari 

probleme a oraşului.  Dacă sunt înscrieri la cuvânt? Dacă nu, atunci vă rog frumos la vot. 

Cine este pentru? –  18 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu  unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 19 din ordinea de zi 

 Proiect de hotărâre privind susţinerea proiectului de hotărâre pentru aprobarea 

documentaţiei de urbanism„Plan Urbanistic Zonal- reconversie zonă funcţională pentru 

construire locuinţă şi eliminare drum prevăzut în P.U.Z- Corneşti” , Str. Trebely nr. 95- 97 

cu regulamentul local de urbanism aferent beneficiari: Puskas Attila şi Puskas Boroka. 

D-na consilier Benedek:- dacă nu sunt intervenţii vă rog la vot. 

Cine este pentru? –  18 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 20 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  modificare art.2 din Hotărârea Consiliului Local  nr. 

220/27 iulie 2017 privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic Zonal- 

actualizare PUZ ansamblul rezidenţial Dolomiti, str. Livezeni, fnr" aprobat prin Hotărârea 

Consiliului Local nr. 303/06.09.2007, cu regulamentul local de urbanism aferent 
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Beneficiari:SC"Dolomiti Invest"SRL, SC” Fomco 2006”SRL, Borşan Rita Simona. 

Dl. consilier Peti: - înainte de a merge mai departe, aş dori să vă rog să luăm 

pauză 5 minute. 

D-na consilier Benedek: - supun la vot, cine este pentru  o pauză de 5 minute. 

Cine este pentru? –  13 voturi 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Bălaş R.,  Papai L.)  

Cine se abţine? – 3 abţineri  (Benedek T.,  Tatar L.,  Matei D.) 

 

PAUZA 

 

D-na consilier Benedek: - continuăm discuţiile la punctul 20 din ordinea de zi. 

Dl. consilier Peti: - stimată d-nă preşedinte, stimate domnule viceprimar, stimaţi 

colegi, în perioada interbelică partidele de guvernământ au avut două abordări total diferite 

în România. Este vorba despre Partidul Liberal şi Partidul Naţional Ţărănesc. Un partid de 

guvernământ s-a decis potrivit principiului porţilor deschise, adică a lăsat liber intrarea 

capitalului privat, capitalului străin, şi a promovat investiţiile private în ideea de a grăbi şi a 

ajuta, facilita industrializarea României interbelice. Celălalt partid a susţinut ideea capitalului 

autohton, prin noi înşine. Principiul acesta a fost enunţat prin noi înşine. Această dilemă care 

a marcat dezvoltarea economico-socială şi politică a României interbelice cred că pune 

accent şi pre proiectul aflat în dezbaterea noastră de azi, adică, unde este graniţa între 

interesul public al unei colectivităţi şi interesul privat al proprietarilor terenurilor şi al 

investitorului privat pentru dezvoltarea aceasta imobiliară? Eu consider că undeva trebuie să 

fie un echilibru între aceste două interese: interesele publice, generale şi interesul privaţilor. 

De aceea am considerat oportună şi necesară completarea acestui material, având în vedere 

că este în realizare SF-ul  pentru drumul de acces, cu următorul amendament:  drumul de 

acces va fi analizat în două variante în studiul de fezabilitate: prin Planul Urbanistic General 

aprobat în 2007, adică traseul aprobat şi aflat în vigoare din 2007, scuzaţi, 2002, aveţi 

dreptate din 2002, sau acel traseu care s-a considerat mai avantajos pentru deţinătorii de 

teren, aprobat prin studiul de circulaţie din 2017. Dar în ambele variante se va ţine cont de 

interesele proprietarilor de teren afectaţi de investiţie. Consider că prin acest amendament 

garantăm principiul fundamental al dreptului de proprietate al proprietarilor de teren, dar nu 

impietăm dezvoltarea ansamblului rezidenţial care va asigura alte investiţii de interes public 

şi de utilitate publică prin realizarea unei străzi cu sens unic, respectiv sensul giratoriu de pe 

str. Livezeni.  

D-na consilier Benedek: - dacă nu mai sunt alte intervenţii, avem materialul în 

varianta iniţială, şi un amendament. 

Dl. consilier Bălaş: - aş dori să o întreb pe d-na arhitect şef dacă prin 

amendamentul impus de dl. Peti se ridică interdicţia de construire pentru terenurile din 

proximitatea drumului.  

D-na arhitect şef Miheţ:  conform legii, interdicţia de construire se poate ridica 

printr-o documentaţie de urbanism. Aşa cum şi pentru terenul actualului investitor ca să 

poate construi a trebuit să facă un P.U.Z. şi pe acele terenuri va trebui făcută o documentaţie 

de urbanism, fie un P.U.Z., fie putem reglementa prin noul P.U.G. care este în fază finală, în 

funcţie şi de solicitările proprietarilor acelor terenuri să studiem să vedem în ce măsură 

parţial sau total prin P.U.G.-ul nou se poate reglementa şi regimul de construire pe terenurile 

lor. 

Dl. consilier Bălaş: - pentru că noi nu avem încredere în promisiuni de viitor, am 

auzit aici vorbe înainte să reînceapă şedinţa, cum că s-ar ridica interdicţia de construire 

pentru proprietarii de terenuri de acolo, acum aflăm că acest lucru se va întâmpla cândva în 
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viitor, aşa că noi revenim ca grup politic vorbesc, revenim a intenţia noastră iniţială, aceea de 

a ne abţine, pentru că P.U.Z.-urile făcute în 2002 şi 2007 au fost făcute de P.N.L., P.S.D. şi 

U.D.M.R., noi nu eram atunci reprezentanţi în Consiliul local din punct de vedre politic, ca 

atare este o problemă a celor care au aprobat P.U.Z.-urile iniţiale, noi nu am fost atunci în 

consiliu, aşa încât credem că votul nostru cel mai corect faţă de toate părţile implicate, este 

acela  de a ne abţine. 

D-na arhitect şef Miheţ: - aş dori să menţionez faptul că interdicţia de construire 

pentru acele terenuri nu se datorează acestui P.U.Z. din 2017, acea interdicţia de construire 

rezulta în urma condiţiilor impuse de deţinătorii de reţele, acolo sunt nişte magistrale de gaz 

care le traversează terenurile, dar şi de reglementările PUG-ului vechi, din 202, care permite 

construirea pe anumite părţi ale terenurilor dânşilor, dar într-un regim redus de construire, ori 

acest regim se poate modifica şi să fie mai generos prin noul P.U.G., care, repet,  suntem în 

fază finală de obţinere a avizelor şi care poate să cuprindă inclusiv aceste modificări, pentru 

că zona a demonstrat în cei 16 ani de la aprobarea vechiului P.U.G. că are potenţial de 

dezvoltare nu pentru o zonă rurală aşa cum a fost gândit atunci, ci pentru o zonă urbanizată 

cu un regim mai generos de construire. Şi P.U.G.-ul nou va reglementa inclusiv pentru aceste 

parcele acest lucru, în schimb nu va putea ridica interdicţia impusă de conducte pe traseul 

conductelor decât cu acordul deţinătorilor acelor conducte. Dar pentru restul terenurilor care 

le aparţin, P.U.G.-ul va modifica în sens politic reglementările de construire în sensul că va fi 

mai generos cu indicatorii care le va permite să construiască pe aceste terenuri. Şi oricum, 

terenurile lor, ca să fie construibile conform legii urbanismului, trebuie să aibă acces dintr-un 

drum public şi să fie conectat şi la reţele de utilităţi. Ori drumul acesta propus prin P.U.G. 

care va fi, sau ca să poată fi construibile parcelele lor, va avea nevoie de acel drum, pentru că 

altfel nu au cum să ajungă decât prin intermediul unor drumuri de exploatare care sunt astăzi 

acolo şi care nu au caracterul de drumuri publice pentru că nu au gabaritul necesar. O 

documentaţie de urbanism, că este P.U.Z. sau P.U.G., tocmai asta reglementează, inclusiv 

interconectarea parcelelor şa reţeaua de drumuri publice şi la reţelele edilitare necesare 

pentru clădirile pe care doresc să le construiască. Revin, acest P.U.Z. aprobat în 2017 nu a 

venit cu interdicţii pentru terenurile lor. Dimpotrivă, prin acel studiu de circulaţie încerca să 

reducă o interdicţie care era dată de drumul propus prin P.U.G. şi care traversa în diagonală 

acele terenuri. 

Dl. consilier Papai: - aş dori să o întreb pe d-na Miheţ, bănuiesc că dumneaei este 

foarte în temă cu acest nou P.U.G., am înţeles că este în faza finală. Nu cred că ar trebui să 

ne spună nişte presupuneri. Doamna Miheţ ştie foarte sigur dacă acel drum există sau nu 

există în  noul P.U.G. 

D-na arhitect şef Miheţ: - acest drum  conform avizului dat de Compania 

Naţională de Drumuri, trebuie să rămână şi în noul P.U.G. 

Dl. consilier Bălaş: - probabil a fost o neînţelegere şi doamna Miheţ ne-a explicat 

ceva, am zis că noi ca grup politic nu eram reprezentaţi, când s-a aprobat P.U.G.-ul, nu 

P.U.Z.-ul. Noi suntem aici din 2016. 

D-na consilier Benedek: - dacă nu sunt alte intervenţii voi supune la vot varianta 

iniţială, urmând ca dacă aceasta nu trece, să votăm amendamentul d-lui consilier Peti. la vot 

varianta iniţială. 

Cine este pentru? –  1 vot (Pui S.) 

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Furo J., Vajda G., Peti A.) 

Cine se abţine? – 13 abţineri 

(Nu a votat dl. consilier Papuc S.) 

Varianta iniţială nu a trecut. 

Supun votului amendamentul formulat de dl. consilier Peti. 

Cine este pentru? –  14  voturi ( 
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Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 3 abţineri (Bălaş R., Papai L., Tatar L.) 

(Nu a votat dl. consilier Papuc S.) 

Supun votului  hotărârea în integralitatea ei cu amendamentul inclus. 

Cine este pentru? –  14  voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 3 abţineri (Bălaş R., Papai L., Tatar L.) 

(Nu a votat dl. consilier Papuc S.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru şi 3 abţineri. 

Punctul nr.  21 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind actualizarea art.1 şi modificarea art.3 din  Hotărârea  

Consiliului Local nr. 227/29.06.2006, privind aprobarea reglementării regimului juridic al 

terenurilor aferente locuinţelor situate pe str. Maramureş şi str. Muntenia, construite prin 

program ANL. 

D-na consilier Benedek: - există varianta II în mape. Dacă sunt alte propuneri? 

Există un amendament de la buget, dar care presupun că este inclus în varianta II. 

Supun la vot proiectul în varianta II din mape. 

Cine este pentru? –  15 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 3 voturi (Bălaş R., Papai L., Tatar L.) 

Proiectul de hotărâre a fost respins. 

Punctul nr. 22 s-a retras din ordinea de zi 

Punctul nr. 23 din ordinea de zi 

 Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către Miclea Sorin Ioan şi 

soţia Zsuzsanna Tunde a terenului  în suprafaţă de 37,10 mp aparţinând Municipiului Tîrgu 

Mureş. 

D-na consilier Benedek: - există un amendament de la comisia de buget – 

completarea materialului cu un raport privind recuperarea prejudiciului ocazionat de 

ocuparea fără temei legal a terenului, diferenţa rezultată va fi eşalonată pe 20 de ani şi se va 

adăuga la redevenţa propusă, respectiv 119 euro/an.  

Dl. consilier Papai: – procedural, dacă aş putea să vă rog pentru şedinţa 

următoare să menţionaţi undeva care necesită 2/3 şi care majoritate simplă, cum a fost şi 

până acum, bine, greşit la şedinţa trecută, dar totuşi ne-a ajutat puţin, adică nu am vrut 

neapărat să pice acest proiect. 

D-na consilier Benedek: - este scris în regulament. În general cele care sunt de 

patrimoniu necesită două treimi. 2/3 din numărul  consilierilor în funcţie. 

La punctul 23 există acest amendament formulat de comisia de buget. Cine a 

formulat 

Dl. consilier Peti: - o să vă expun pe scurt situaţia. Este vorba despre o clădire 

construită fără acte legale şi pentru care în momentul în care a intrat proprietarul în legalitate 

am impus o redevenţă mult mărită faţă de redevenţele stabilite de către Consiliul local. Acest 

proprietar a decis să vândă acest imobil, dar am considerat că până la recuperarea 

prejudiciului, adică până la perioada în care a folosit fără temei legal un teren aparţinând 

domeniului public al municipiului Tîrgu Mureş să fie contabilizată în continuare şi în 

perspectiva noului proprietar, cu toate că este de bună credinţă, dar probabil ştia din păcate 

că aceasta este situaţia. În mape găsiţi referatul serviciului de specialitate din care rezultă că 

ar mai rămâne o redevenţă de recuperat în valoare de aproape 1700 de euro care înseamnă 

împărţit pe an, încă 189 de euro redevenţă de recuperat, împărţit pe 20 de ani. Adică, faţă de 
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redevenţa conform fişei de evaluare de 119, se adaugă încă 189 şi astfel rezultă o redevenţă 

de 308 euro/an. Acesta este amendamentul. 

D-na consilier Benedek:  voi supune la vot varianta iniţială, urmând ca dacă 

aceasta nu trece, să votăm amendamentul d-lui consilier Peti. Este necesar 2/3. La vot 

varianta iniţială. 

Dl. consilier Bălaş: - vă rog să opriţi votul pentru că aş fi vrut să-l întreb ceva pe 

dl. Peti ca să nu mai cadă şi acesta dintr-o nelămurire. 

D-na consilier Benedek. – din moment ce toată lumea a votat deja, numai dvs. 

mai trebuie să votaţi. 

Cine este pentru? –  5 voturi  (Benedek T., Matei  D., Todoran R., Dumitru P., 

Moldovan C.) 

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Csiki Z., Kovacs L.,  Peti A.) 

Cine se abţine? – 10 abţineri  

Dl. consilier Bălaş: - aţi spus cumva, domnule Peti, noi impunem aceste datorii 

noului proprietar sau vechiului proprietar care le-a făcut? 

Dl. consilier Peti: - având în vedere că este o concesiune şi am considerat oportun 

să nu impunem toată suma deodată vechiului proprietar, acesta i-a fost impusă plata 

prejudiciului pe care l-a suferit Municipiul Tîrgu Mureş în rate, adică anual. Din moment ce 

a decis să vândă acest imobil, din păcate prejudiciul a rămas. Şi dacă a considerat oportun să 

vândă către noul proprietar, noului proprietar din păcate trebuie să recuperăm în continuare. 

Deci, noului proprietar impunem acest lucru. 

Dl. consilier Bălaş: - acum, să sperăm că noul proprietar şi ştie că va avea de 

plătit chestia asta. Este un contract între doi privaţi. Şi dacă primul privat, cel cu datoria a 

fost rău intenţionat şi nu l-a anunţat pe cel nou că există o datorie, atunci nu ştiu dacă e 

corect să ne îndreptăm către noul proprietar, trebuie să ne îndreptăm către vechiul proprietar 

ca persoană fizică, sau nu ştiu. Nici asta nu e legal, dar acum îmi pun întrebări bruşte şi dintr-

o dată, pentru că e situaţia de aşa natură. 

Dl. consilier Peti: - eu nu mai lucrez în primărie, dar încerc să răspund la aceste 

întrebări. Fostul proprietar a plătit 1000 de euro redevenţă anuală. Acest nou proprietar în 

momentul în care a achiziţionat acest imobil era obligat să fie informat cu privire la nivelul 

redevenţei plătite în momentul tranzacţiei. Acum va plăti 308 euro, adică mult redus faţă de 

valoarea redevenţei care a fost stabilită pentru fostul proprietar, adică chiar o să fie în câştig. 

D-na consilier Benedek : - supun votului amendamentul d-lui consilier Peti. 

Cine este pentru? –  16  voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 2 abţineri (Papai L., Tatar L.) 

Supun votului proiectul de hotărâre cu amendamentul inclus. 

Cine este pentru? –  17  voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Papai L.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 1 abţinere. 

 

Punctul nr. 24 din ordinea de zi 

 Proiect de hotărâre privind suplimentarea unor suprafeţe concesionate – 

str.Muncii, la colţ cu str. Înfrăţirii.  

D-na consilier Benedek: - toate comisiile au fost de acord. Supun la vot proiectul 

de hotărâre. 

Cine este pentru? –  18 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 



 20 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi 

Punctul nr. 25 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind instituirea unor norme cu privire la utilizarea parcărilor 

de domiciliu din Municipiul Tîrgu Mureş.  

D-na consilier Benedek: - de la două comisii – discuţii în plen. 

Dl. consilier Vajda: - avem mai multe probleme de ridicat aici. În primul rând la 

art. 2- staţionarea şi parcarea autovehiculelor în zona blocurilor de locuinţe din municipiul 

Tîrgu Mureş presupune cunoaşterea tacită şi respectarea prevederilor prezentului regulament 

şi a celorlalte reglementări legale aplicabile. Dacă scriem că presupune, eu îmi pun o 

întrebare: cum presupunem că cineva ştie dacă vine dintr-un alt oraş şi nu ştie care este 

regulamentul la noi la Tîrgu Mureş? Dacă nu informăm populaţia în mod corect, atunci nu 

putem ca să spunem că presupunem că cineva cunoaşte această lege, propun să fie scos acest 

articol 2. 

Art. 9 trebuie scos neapărat pentru că creează confuzii. Nu se poate verifica, la 

momentul actual nu ştiu dacă se va face un acces la evidenţa autovehiculelor, deci să se 

poată verifica cine are maşină, mă refer la autoturisme, deci art. 9 se referă la autoturisme, se 

va crea o confuzie foarte mare din acest punct de vedere şi solicităm scoaterea de tot a art. 9 

din acest regulament. O sugestie: nu ar fi rău dacă ar exista o evidenţă exactă a locurilor de 

parcare arondate asociaţiilor de locatari. Pentru că sunt foarte multe discuţii la blocuri, unde 

aparţin aceste parcări, se parchează un locuitor din al cincila bloc în parcarea respectivă. Nu 

ştiu dacă A.D.P. ar crea o asemenea evidenţă şi ar fi ca şi o anexă la acest regulament, eu 

consider că ar ajuta la aplicarea acestei legi pentru clarificarea unor situaţii. şi sper că la art. 

12 o să mai fie locuri, aici s-a menţionat că cei care nu au spaţiu pot să meargă la Podeni 10, 

sper că sunt suficiente locuri şi dacă nu ar fi necesar o altă locaţie în rezervă, în cazul în care 

nu vor fi destule locuri pentru a ţine aceste autovehicule. 

D-na consilier Benedek: - în esenţă, ar fi două amendamente, cele referitoare la 

eliminarea art. 2 şi a art. 9. 

Dl. consilier Mozes: - mă bucur că am ajuns să votăm azi un asemenea material, 

fiindcă cei care nu stau la casă, ci stau la bloc în cartiere au probleme cu parcările, mai ales 

când vine câte-o dubă, un trailer şi ocupă câte 2-3 locuri de parcare, parcările pentru maşinile 

mici, practic inexistente în acea zonă, eu vorbesc numai de zona mea, str. Înfrăţirii - 

Cutezanţei - Armoniei şi zona Diamant, vine un maxi taxi parchează şoferul pe unde apucă, 

ocupă cel puţin 2 locuri de parcare. Este o iniţiativă foarte bună, dar totuşi aş avea o mică 

propunere dacă sunteţi şi dvs. de acord, la art. 8 referitor la lungimea maşinilor de 5 metri, 

propun să fie 5,5 metri, fiindcă foarte multe maşini, autoturisme, au peste 5 metri, şi să nu 

creăm probleme. Să fie în lege. Atât. 

Dl. consilier Moldovan: - prin prisma activităţii mele la asociaţiile de proprietari, 

pot spune că întâmpinăm, sau cetăţenii întâmpină foarte multe probleme, ceea ce înseamnă 

locurile de parcare în faţa blocurilor. Acest regulament, oarecum va limpezi într-o oarecare 

măsură  problema parcărilor şi va tulbura într-o mare sau mică măsură, cum consideraţi dvs., 

parcările din municipiu. Şi aici mă refer la societăţile comerciale care oferă angajaţilor 

maşini de serviciu. Eu cred că tărie că noi vom reveni asupra acestui regulament, pentru că 

sunt foarte multe de modificat în acest regulament, aşa consider eu, din discuţiile pe care le-

am avut cu cetăţenii, în mare măsură eu vreau să vă transmit că cetăţenii aşteaptă foarte mult 

de la noi şi va trebui să ne apucăm serios de realizarea de parcări între blocuri şi nu numai. 

Dacă nu se va reuşi pe spaţiul verde poate vom găsi o soluţie să amenajăm parcări 

supraetajate, pentru că tot se doreşte acest lucru şi nu ştiu în ce măsură se va realiza. Eu 

propun A.D.P.-ului ca acolo unde există posibilitate amenajării parcărilor, să nu mai ţină 

cont de 2-3 persoane care nici măcar nu au maşină şi fac criză de isterie atunci când se 

doreşte de 80% dintre locatari  dintr-un bloc să se amenajeze o parcare, ci pur şi simplu să se 
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apuce de treabă. Domeniul public este terenul statului şi administrat de A.D.P., eu le solicit 

să-şi facă treaba. Am şi două amendamente: la art. 9, aşa cum a spus şi dl. Vajda, eu îl văd 

altfel. Sigur, nu putem interzice societăţilor comerciale să parcheze în zona parcărilor de 

domiciliu, dar amendamentul meu este următorul, nu aş anula art. 9 ci aş propune următorul 

amendament: să aprobă parcarea autoturismelor înregistrate pe societăţi comerciale, în limita 

locurilor disponibile pentru fiecare bloc în parte, numai după ce ocuparea parcărilor se face 

de către locatarii/proprietari din acel condominiu. Dacă mai rămân locuri libere, să 

presupunem că rămân, şi proprietarii care au maşini de serviciu pot să parcheze în zona 

blocului respectiv.  

La art. 12 eu aş considera că ar fi util să mai găsim nişte locaţii ca autoturismele 

societăţilor comerciale să poată fi parcate şi în acest considerent aş propune ca şi în zona 

Mureşeni unde există loc disponibil A.D.P.-ul să caute un loc pentru parcarea autoturismelor 

de serviciu. Promitem să venim cu modificări el acest regulament în şedinţele următoare ale 

consiliului. 

Dl. consilier Bălaş: - nu ştiam ce avea de gând să spună dl. Moldovan, cred că 

amendamentul pe care l-a făcut dânsul va fi dificil de pus în aplicare, adică nici o firmă nu o 

stea să aştepte să se ocupe locurile de parcare şi pe urmă să intre ei dacă a mai rămas loc. 

Practic, este imposibil de pus în aplicare, susţinem amendamentul d-lui Vajda ceea ce 

înseamnă că autoturismele înregistrate pe societăţi comerciale vor putea parca ca şi până 

acum, vom interzice doar rulotelor şi maşinilor mari să parcheze între blocuri. 

Ceea ce mai spunea dl. Moldovan, să ne apucăm să facem parcări supraterane, da, 

sunt de acord, doar că eu nu pot să mă apuc. Să nu creăm confuzie cumva că noi consilierii 

locali ar trebui să ne apucăm. Nu, trebuie să se apuce Primăria, pentru că un consilier local 

nu poate iniţia proiecte de asemenea anvergură, că dacă putem, le iniţiam deja. Să facem noi 

SF-uri şi indicatori tehnico-economici, acesta este apanajul strict al Primăriei. Până când 

aceste parcări supraterane vor fi făcute, noi vom propune în şedinţele următoare nişte locaţii 

în acest sens, pentru că ne-am apucat deja de chestia asta, noi vom trata doar efectul şi cauza 

rămâne aceeaşi. Aglomeraţia din cartiere nu se datorează maşinilor de firmă, ci se datorează 

lipsei locurilor de parcare. 

D-na consilier Benedek. – oricum, voi supune amendamentele la vot în ordinea 

formulării lor. Dacă amendamentul formulat de dl. consilier  Vajda cu eliminarea art. 9 va fi 

aprobat, atunci nu-şi mai are sensul acel amendament şi nu-l voi mai supune la vot, dar vom 

vedea pe parcurs. 

Dl. consilier Moldovan: - eu am spus că ar fi benefic să ne îndreptăm atenţia 

asupra parcărilor supraetajate, domnule consilier Bălaş. În altă ordine de idei, eu nu am spus 

că propun interzicerea ca autoturismelor societăţilor comerciale să le interzicem accesul, din 

considerentul că aceste parcări  vor fi predate către asociaţiile de proprietari spre 

administrare, desigur către proprietari contra cost, într-o evidenţă strictă a asociaţiei de 

proprietari, vor avea posibilitatea ca parcările de domiciliu din zona blocurilor să fie 

repartizate proprietarilor din condominiu respectiv, şi desigur, dacă mai rămân locuri libere 

să fie repartizate către proprietarii care beneficiază de  acele autoturisme  de serviciu. Deci, 

noi în principiu, eu nu propun interzicerea autoturismelor sociale. În ală ordine de idei, 

doamna preşedintă, am omis să mai fac un amendament în sensul de a reglementa puţin 

dispoziţiile art. 10, permiteţi-mi să citesc: se interzice parcarea rulotelor, a remorcilor si a 

platformelor de tractare în spaţiile de parcare de domiciliu situate între blocurile de locuinţă 

în municipiu Tîrgu Mureş. Iar următorul meu amendament va fi: se interzice parcarea celor 

enumerate mai sus rulote, remorci, etc. şi pe străzile principale cât şi pe bulevardele din 

Tîrgu Mureş. 
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Este un amendament care completează puţin articolul în discuţiile cu 

reprezentantul Poliţiei locale, ne-a solicitat să reglementăm oarecum prevederile acestui 

articol, vă mulţumesc. 

D-na consilier Benedek:- mulţumesc. Domnul consilier Mozeş, procedural. 

Dl. consilier Mozeş:- mulţumesc,  ar trebui să definim concret ce înseamnă 

maşină de serviciu, fiindcă dacă maşină de serviciu înseamnă un Logan de patru metri şi 

jumătate este un lucru, si maşina de serviciu înseamnă un Wolksvagen Crafter de şase metri 

jumătate, sunt două lucruri diferite şi aici se creează confuzia. Noi nu avem nici o problemă 

cu domnii care au un Logan sau au o Skoda Fabia, ca maşină de serviciu, noi în primul rând 

avem probleme cu oamenii care îşi parchează dubiţele, marfarele, camioanele, treilerele, etc., 

pe domeniul public, ocupând câte două locuri de parcare minim. 

D-na consilier Benedek: - mulţumesc, dl. consilier Vajda, doriţi să faceţi 

precizări? 

Dl. consilier Vajda: - deci o scurtă precizare, aicea chiar ce a menţionat dl. 

Moldovan, acest regulament se referă la situaţia între blocuri de locuinţă, nu este menţionat 

zonele locuite de case, deci nu ştiu dacă s-ar putea să ne referim să adăugăm  si aicea că între 

blocuri de locuinţă şi zone, nu ştiu cum să formulăm, dar omul e şmecher scoate maşina din 

bloc, atunci duce între străzi unde stau oameni cu case, poate opresc şi intrările, că noi aşa 

suntem, că degeaba scrie  „intrarea oprită”, tot acolo lăsăm maşina, ca vecinul să se supere, 

deci să fie introdus acest aspect  referitor si la zona locuită şi la case de locuit. 

D-na consilier Benedek: - cum doriţi să formulăm ? la articolul 8 ?  

Dl. consilier Vajda: - între blocuri de locuinţe şi case de locuit, nu ştiu acum 

româneşte cât de corect este formulat, dar în ungureşte lokóházok,, lokoóparkok. Nu acolo,  

la 8. 9 să fie scos , la 8 să fie introdus. 

D-na consilier Benedek: - la art. 8 „şi în faţa caselor de locuit”. 

Dl. consilier Vajda: - da, corect, mulţumesc. 

D-na consilier Benedek: - dl. viceprimar, vă rog. 

Dl . viceprimar Papuc: - prea multe amendamente, eu zic că ar trebui să-l 

amânăm. Pe bune, zic că ar trebui să amânăm, pentru că nu mai avem nici o logică deja, 

vorbim de dimensiuni de maşini, atunci ar trebui să vorbim şi de categorii, care e n1, n2, n3? 

Dl. Mozes are dreptate, are dreptate pentru că e foarte, e mult mai bine să definim ce 

înseamnă autoturism şi nu e tot una Logan cu Wolksvagen Crafter şi nu–i tot una, una şi nu-i 

tot una alta. Poate să fie orice până la urmă,  şi poate că mai înţelept ar fi strângem toate 

amendamentele care au fost astăzi şi eu mă angajez, că am să fac o formă clară, împreună cu 

dl. Damaschin şi împreună cu dl. Florin Moldovan care să fie acceptată raportat la toate 

amendamentele astea să le corelăm şi să iasă un proiect în regulă, pentru că, eu cred că ne 

vom trezi altfel cu un proiect care nu o să poată fi pus în executare şi o să fie, pe de o parte 

discriminatoriu şi pe de altă parte poate şi inept până la urmă, dacă stăm să le punem toate, 

care nu vor avea legătură cu alta. Iar raportat la ce zice dl. Bălaş, din nou ţin să reamintesc că 

după doi ani de zile încă nu vă daţi seama că puteţi să propuneţi proiecte de investiţii în 

buget, atunci eu nu ştiu ce să mai zic. Bani de SF, am propus pe aicea bani de SF-uri,nu 

trebuie să le faceţi d-voastră, numai trebuie să puneţi bani în buget şi noi îi votăm, cu două 

mâini, putem dacă vrem, sau vrem dacă putem, depinde cum vreţi sau cum puteţi. 

Dl. consilier Papai: - eu am reflectat puţin asupra a ceea ce a zis dl. Moldovan, 

cred că este cel mai avizat în acest domeniu, eu sper că dumnealui nu vorbeşte serios când 

spune că o să facem parcări pe spaţiu verde, eu aşa ceva am dedus. Adică mi se pare normal 

ca lumea să se opună să se mai facă parcări peste spaţiul verde, oricum avem foarte puţin 

spaţiu verde în oraş. În plus, din câte am înţeles eu din regulament este vorba de utilizarea 

gratuită a locurilor de parcare, adică nu vorbim de o taxă, de o licitare, deci, domnule 

Moldovan chiar nu ama înţeles cum doriţi să delimitaţi cine-i proprietar şi aşa mai departe. 
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Ţin să menţionez că în art. 9 spune că autoturisme înregistrate pe societăţi comerciale. Aici 

intră inclusiv toate maşinile luate în  leasing, adică cred că nu vorbiţi serios, să interzicem 

chestia asta. Ce a spus dl Vajda este foarte uşor de formulat, la punctul 8: în spaţiile de 

parcare din Municipiul Tîrgu Mureş, şi am rezolvat treaba, nu trebuie case de locuit, 

domiciliu, nu ştiu ce. La art. 2, nu sunt de acord cu eliminarea pentru că  chiar trebuie să 

aducem la cunoştinţa lumii că există acest regulament care trebuie respectat, este foarte 

simplu să facem un indicator care se pune în parcare, vedeţi regulamentul de zece puncte.. 

D-na consilier Benedek:- mulţumesc frumos, s-au înscris la cuvânt procedural dl 

consilier Moldovan şi dl consilier Csiki  şi v-aş propune, pentru că există o propunere de 

amânare după ce iau cuvântul consilierii care doresc să ia cuvântul pe teme procedurale, 

supunem la vot amânarea, după care dacă se amână vom discuta atunci când  discutăm 

proiectul de hotărâre.     

Dl. consilier Moldovan:- mulţumesc doamna preşedintă. Dl consilier Papai, d-

voastră unde consideraţi că se pot amenaja parcările în Tîrgu Mureş? Peste tot există spaţiu 

verde şi cele existente care sunt amenajate, tot pe spaţiu verde s-au realizat, nu putem 

amenaja parcările pe teren arabil. În Tîrgu Mureş se amenajează pe spaţiu verde existent şi 

har Domnului, sunt anumite zone în care se pot amenaja parcări. În altă ordine de idei, dar 

mă opresc aici, mulţumesc. 

D-na consilier Benedek: - mulţumesc, dl consilier Csiki. 

Dl. consilier Csiki:- stimată doamnă preşedinte, stimate domn viceprimar, stimaţi 

colegi, deci acest material a fost de două ori în comisii, puteam să dezbatem şi putem să 

povestim pe această temă. Dacă nu ne-am făcut lecţia cum trebuie, sunt de acord cu ce a spus 

dl. viceprimar să amânăm. Ne-am dat seama că sunt anumite lucruri, dar nu să dezbatem 

aicea, va intra pe ordinea de zi a viitoarei şedinţe şi avem tot timpul din lume să facem două, 

trei, opt comisii şi să dezbatem acolo, cu amendamente. Într-adevăr, nici nu se pot formula 

atâtea amendamente câte s-au auzit acum aici, si eu sunt de părere să se ceară amânarea şi să 

rămânem la temă şi la subiect, mulţumesc. 

D-na consilier Benedek: - mulţumesc frumos, supun votului d-voastră amânarea 

acestui proiect de hotărâre, vă rog frumos la vot. 

                 Cine este pentru? –  voturi – 18 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Proiectul de hotărâre s-a amânat.  

 

Proiecte de hotărâre în  regim de urgenţă 

 

Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 

Proiecte de hotărâre privind trecerea terenului în suprafaţă de 8043 metri pătraţi 

situat în cartierul Belvedere din domeniul privat în domeniul public al municipiului Tîrgu 

Mureş. 

Dl. consilier Magyary: - eu atât am vrut să spun şi să anunţ colegii, dl. 

Damaschin numai puţin, deci, în comisia de circulaţie am iniţiat, adică am propus ca să se 

scoată toate tablele, adică indicatoarele cu zone riverane de pe teritoriul oraşului, au fost 

foarte multe amenzi şi conflicte, din cauza asta, care este ilegal, după mine şi este o prostie. 

Nu ştiu dacă s-au luat măsuri? Dl Moldovan?  

Dl. Moldovan Florian: - de săptămâna viitoare va începe si 

Dl. consilier Magyary: - am înţeles, deci cu beton cu tot. 

D-na consilier Benedek:- mulţumesc, dl. consilier Bălaş. 

Dl. consilier Bălaş: - da doamna preşedintă şi colega mea de comisie, ştiu că 

acum nu aţi fost rău intenţionată, dar nu mi-aţi dat cuvântul şi aţi propus amânarea, totuşi 
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aveam o replică de dat domnului Papuc, pentru că m-a nominalizat şi a şi spus unele lucruri 

care mă surprind, nu ştiu, spune pentru camerele de luat vederi sau chiar nu înţeleg de ce? 

Adică ne zice nouă, că noi cei de POL, pentru că nu am făcut amendamente în buget, sau că 

am putea să facem, chiar s-ar face parcări supraterane, adică noi care suntem aici de doi ani, 

nu am făcut amendament la buget şi de aceea nu sunt parcări, ori toată lumea ştie că toate 

amendamentele noastre pică.     

D-na consilier Benedek: - o secundă, 

Dl. consilier Bălaş: - vreau să dau o replică,  

D-na consilier Benedek: - pentru că deja şi dl viceprimar s-a înscris la cuvânt şi 

intrăm într-o zonă polemică 

Dl. consilier Bălaş: – nu-i polemică, nu, nu. 

D-na consilier Benedek:- propunerea mea este, pentru că acest subiect referitor 

la iniţiativele consilierilor locali de a include în buget propuneri şi studii de fezabilitate şi tot, 

este un alt subiect foarte important, dar care nu are legătură cu subiectul pe care îl dezbatem, 

să lăsăm la sfârşit după ce votăm cele şase urgenţe , la discutarea subiectelor de interes 

general. 

Dl. consilier Bălaş: - mai aveam treizeci de secunde, doamna  preşedintă. 

D-na consilier Benedek: - d-voastră vorbiţi treizeci de secunde, după aceea dl 

viceprimar răspunde şi tot aşa, zece secunde dacă vreţi să finalizaţi. 

Dl consilier Bălaş: - deci toată lumea ştie că toate amendamentele POL pică  în 

comisii pentru că toţi votaţi împotriva amendamentelor noastre, toată lumea ştie că aţi făcut 

un legământ sfânt să respingeţi toate proiectele POL care nu mai trec deloc, inclusiv faptul că 

after school-ul de astăzi, a dovedit că votaţi împotrivă proiectelor noastre doar pentru că vin 

de la POL, aşa încât orice amendamente am face noi, acelaşi lucru se va întâmpla şi sper că 

nu îmi reproşaţi mie ca şi consilier local, probabil că am iniţiat foarte puţine proiecte de 

hotărâri.  

D-na consilier Benedek: - cinci secunde, domnule viceprimar. 

Dl. viceprimar Papuc: - eu doar voiam să vă explic, nu că din cauza d-voastră 

nu s-au realizat, d-voastră în altă cheie vorbeaţi, că  nu puteţi să propuneţi aşa ceva. Eu vă 

ziceam că puteţi să propuneţi aşa ceva, asta zic, dacă propuneţi să fiţi convins că voi vota şi 

orice proiect de-al d-voastră care a fost în buget, site-ul şi multe alte, totdeauna le-am 

susţinut şi le voi susţine în continuare. Aşa am zis întotdeauna tot ce este bine pentru oraş, nu 

contează de la cine vine, eu nu am nici un fel de problemă cu nimeni. 

D-na consilier Benedek: - mulţumesc, dau cuvântul doamnei secretar  pentru 

explicaţiile legate de punctele de pe ordinea de zi, urgente. 

D-na dir. juridic Cătană: - bună ziua, stimaţi consilieri primele două puncte în 

regim de urgenţă se referă la trecerile din domeniul privat al municipiului în domeniul public 

. 

Primul se referă la terenul din cartierul Belvedere unde urmează să se amenajeze 

creşa, celălalt se referă la centrul social multifuncţional din Valea Rece. Avem nevoie să le 

trecem din privat în public, proiectele urmează să se depună până la sfârşitul anului, pe 

fonduri europene şi vreau să vă atrag atenţia că este nevoie de două treimi, deci de 16 voturi 

avem nevoie, mulţumesc. 

D-na consilier Benedek: - mulţumesc, dacă sunt luări de cuvânt la punctul 26? 

Dl consilier Papai: - am o singură întrebare, deci terenul aceste este pentru 

creşă şi grădiniţă, corect? Terenul pentru acest spaţiu comercial în proprietatea cui se află? 

D-na dir. juridic Cătană:- nu, nu, nu, vorbim de două lucruri diferite. Cel 

pentru creşă şi cel pentru centrul multifuncţional, magazin, ce este, sunt pe CF-uri distincte, 

sunt în domeniul privat al municipiului, dar pentru depunerea proiectului pe fonduri 

europene avem nevoie ca  grădiniţa să fie domeniul public  şi noi demarăm procedurile să 
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trecem în domeniul public, al municipiului. Acel spaţiu comercial nu are legătură, sunt pe 

CF-uri diferite 

D-na consilier Benedek: - atunci la vot vă rog, punctul 1 în regim de urgenţă. 

                   Cine este pentru? –  18 voturi (unanimitate)  

  Cine este împotrivă? -  

  Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 2 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind trecerea terenului în suprafaţă de 3000 metri pătraţi, 

situat în Tîrgu Mureş,  strada Dealului nr. 22 din domeniul privat în domeniul public al 

municipiului Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - vă rog, la vot. 

Cine este pentru? –  18 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 3 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind aprobarea numărului de autoturisme şi normativelor 

proprii de cheltuieli cu carburantul auto necesar desfăşurării activităţii pentru Aparatul de 

specialitate al Primarului municipiului Tîrgu Mureş, precum  şi  activităţilor specifice:  

D-na consilier Benedek: - dacă nu sunt intervenţii, vă rog la vot. 

Dl. consilier Bălaş: - doream să aflăm doar de ce este în regim de urgenţă, şi 

poate ne explică cineva pe scurt,  chiar n-am avut timp să citim, deci ne vin aşa în mape 

înainte de şedinţă, au fost şi multe proiecte, poate ne explică cineva, dl. Papuc. 

 D-na consilier Benedek:- dl. viceprimar vă explică. 

 Dl. viceprimar Papuc: - Ordonanţa de urgenţă care a fost iniţial în martie, după 

aceea în 28 august, dacă bine ţin minte, care ne obligă să stabilim nişte normative de 

cheltuieli cu privire la consumul de carburant şi cu privire la numărul de autoturisme pe care 

le avem, ori pe aparate de specialitate sau pe instituţiile  deconcentrate. Deci, trebuie să 

votăm în Consiliul local  tocmai aceste criterii, sunt conform legii, aşa cum ştiţi când aveţi 

societate puteţi deconta 7,5 litri la 100 km, oricât ari consuma maşina, asta punem şi noi aici. 

Deci, practic, transpunem într-o hotărâre de consiliu local nişte normative legale în materie.  

D-na consilier Benedek: - mulţumesc, dacă nu mai sunt întrebări, atunci vă rog la 

vot.  

Cine este pentru? –  16 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 abţineri (Papai L., Tatar L.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 2 abţineri.  

Punctul nr. 4 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind  rectificarea anexei 1 din H.C.L. nr. 223/2018: 

D-na consilier Benedek: - dacă nu sunt întrebări, vă rog la vot. 

Cine este pentru? –  15 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 3 abţineri (Bălaş R., Tatar L, Papai Z.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru şi 3 abţineri.  
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Punctul nr. 5 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind  finanţarea indemnizaţiei în valută pentru o delegaţie 

din partea Municipiului Tîrgu Mureş şi a Consiliului local în vederea deplasării în vederea 

deplasării la Kecskemet/Ungaria în perioada 1-3 octombrie 2018: 

Dl.  consilier Papai: - acum un an când am urmărit aceste şedinţe doar on-line, 

existau aceste proiecte în regim normal de deplasare la Kecskemet şi la Chişinău. Acum 

întrebarea mea este de ce sunt în regim de urgenţă, nu s-a ştiut? 

D-na consilier Benedek: - vă rog, dl. viceprimar 

Dl. viceprimar Papuc - de ce sunt în regim de urgenţă, ba s-a ştiut, da am primit 

cu întârzieri invitaţiile. Vă spun sincer, uitaţi-vă le aveţi în mape invitaţiile când le-am 

primit, si de aceea le-am introdus în regim de urgenţă, şi pentru că deplasarea e 1-3 

octombrie şi 12-15 octombrie şi nu aveam şedinţă ordinară decât, şi nu puteam decât aşa să 

facem, nu că ar fi o mare urgenţă, e doar regim de urgenţă. 

D-na consilier Benedek- avem nevoie şi de nominalizări,domnul consilier Bălaş, 

vă rog. 

Dl. consilier Bălaş: - mă scuzaţi că am vorbit aşa de mult şi microfonul este puţin 

bulversat şi el, ce să vă zic, eu nu am nici o întrebare ce este în regim de urgenţă, nu ştiu de 

ce există. Şi aicea domnul Papuc chiar a zis că nu ştie nici el de ce este urgenţă. O deplasare 

la Kecskemet - punctul 5, şi punctul 6  deplasare la Chişinău, deci fiecare merge la fraţii lui, 

sau la fraţii de sânge şi de suflet şi aşa mai departe, doar că şi anul trecut s-a mers şi am 

văzut ceva rapoarte cum că s-a mâncat şi s-a băut şi s-au întâlnit doi-trei oameni, nu ştiu cu 

ce ne-am ales nici în urma la chestia asta. Deci nici anul trecut după ce am fost la 

Kecskemet, oraşul nu s-a ales cu nimic, adică cel care a fost acolo n-a venit să ne zică  aici în 

plenul consiliului local să zică, „măi, ăştia de la POL care vă tot opuneţi, uite ce-am aflat eu, 

uite cum se spală trotuarele în Kecskemet, uite cum se strânge gunoiul în Kecskemet, uite ce 

sistem de e-ticketing au în Kecskemet”. Şi atunci aş fi zis „vă rog să mă scuzaţi că am votat 

împotriva deplasării dumneavoastră acolo, dar data viitoare cu siguranţă voi vota pentru”. Ei, 

până dumneavoastră mergeţi să vă distraţi pe bani publici şi nu veniţi cu aşa ceva în plenul 

Consiliului local şi nici în rapoartele pe care sunteţi obligaţi să le faceţi după treizeci de zile, 

nu am cum să votez pentru. 

D-na consilier Benedek: - dl. consilier Bako, vă rog. 

Dl. consilier Bako: - propun pe domnul Vaida Gyorgy. 

D-na consilier Benedek: - mulţumesc, o singură nominalizare, era nevoie, nu. La 

mine în proiectul de hotărâre este o singură liniuţă şi la Chişinău două, deci o singură 

nominalizare avem . 

Domnul consilier Papai: - aş dori să fac şi eu două nominalizări, pe domnul Makkai 

şi pe domnul Bakos, ca să aibă ocazia să povestească cum au luptat pentru pacea mondială. 

D-na consilier Benedek: - un singur reprezentant putem nominaliza, domnul consilier 

Csiki, vă rog. 

Dl. consilier Csiki- şi eu am o propunere l-aş propune şi pe domnul Papai şi pe 

domnul Radu Bălaş, să vadă şi ei dacă au săpun şi hârtie igienică, dar între timp să se uite 

cum reuşeşte Ungaria să devină campion mondial la polo şi să mai aducă şi din secretele lor, 

poate implementăm la clubul CSM, vă mulţumesc. 
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D-na consilier Benedek: - deci avem până acum cinci nominalizări în regim de 

urgenţă, vă rog domnule consilier Bălaş, pe un loc cinci nominalizări. 

Dl. consilier Bălaş- trebuie să intervin pentru că mai întâi trebuie să refuz 

nominalizarea domnului Csiki, pe urmă domnul Csiki nu ştiu, nu se ştie exprima corect sau 

nu, dar a zis ceva în defavoarea lui, a zis să mergem la Kecskemet să vedem că acolo copiii 

au săpun şi hârtie igienică, chiar cred că au şi la noi nu au, domnule Csiki.  Şi faptul că 

Ungaria este campioană la polo, o felicit, acolo este legea sponsorizării, cluburile, toate 

cluburile private sunt finanţate, atunci când sunt finanţate de stat, pe baza aceloraşi criterii, 

legea sponsorizării din Ungaria pe care v-am rugat s-o traduceţi şi s-o duceţi la parlamentarii 

dumneavoastră, s-o depună în Parlament, care este foarte bună, nu am văzut să existe, acolo 

în Ungaria firmele care dau sponsorizări la cluburi beneficiază de multe facilităţi fiscale, 

ceea ce în România nu se întâmplă, PNL, PSD şi UDMR au fost toate la guvernare şi puteau 

face legea asta, nu POL-ul care noi suntem ăştia mici şi pe aicea, locali, mulţumesc.   

D-na consilier Benedek: - domnule Vajda, acceptaţi nominalizarea? 

Dl. consilier Vajda: - da, accept, este cea mai veche relaţie de înfrăţire dintre Tîrgu 

Mureş şi Kecskemet, are o istorie foarte mare şi dorim ca această relaţie să fie îmbunătăţită, 

mulţumesc.   

D-na consilier Benedek:- mulţumesc, domnul Bălaş aţi spus că refuză, domnule 

Papai, acceptaţi nominalizarea? 

Dl. consilier Papai:- aş dori să refuz, mulţumesc, dar prefer să îmi fac excursiile pe 

bani privaţi, nu pe banii publici. 

D-na consilier Benedek:- domnul Bakoş nu este prezent ca să accepte,  domnul 

Makkai nu este prezent, aşa încât rămâne o singură nominalizare - domnul Vajda. 

Dacă nu sunt alte propuneri, vă rog frumos la vot. 

 Cine este pentru? –  14 voturi  

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Bălaş R., Tatar L, Papai Z.) 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru şi 3 voturi împotrivă. 

(Nu a votat dl. consilier Pui S.)  

Punctul nr. 6 - regim de urgenţă  

Proiect de hotărâre privind  finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în valută 

pentru o delegaţie din partea Municipiului Tîrgu Mureş şi a Consiliului local în vederea 

deplasării la Chişinău/Moldova, în perioada 12-15 octombrie 2018:  

D-na consilier Benedek:- avem nevoie de două nominalizări domnule consilier Csiki 

vă rog.  

Dl. consilier Csiki:- mulţumesc, doamna preşedintă, eu l-aş propune pe domnul 

doctor Magyary Elod, dacă acceptă. 

Dl. consilier Dumitru Pavel: - eu i-aş propune pe colegii mei - domnul Matei şi 

domnul Moldovan, mulţumesc. 

D-na consilier Benedek:- mulţumesc, dacă nu sunt alte propuneri, voi întreba 

consilierii. Domnule Magyary, acceptaţi nominalizarea? 

Dl. consilier Magyary:- da, sigur că da,  şi îl propun pe domnul Csiki dacă este liber 

în aceea zi. 

D-na consilier Benedek:- adică mai faceţi încă o nominalizare?   

Dl. consilier Magyary:- da 
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D-na consilier Benedek: - bun! Domnule Csiki, acceptaţi nominalizarea? Avem patru 

nominalizări pe două locuri. 

Dl. consilier Csiki:- da, doamna preşedintă, în primul rând aş accepta, pentru că 

vreau să îi invit pe cei din Chişinău la un turneu în Tîrgu Mureş, la Liceul cu Program 

Sportiv şi le-aş duce şi invitaţia personal la cei de acolo. 

D-na consilier Benedek:- mulţumesc, domnul consilier Bălaş, v-aţi înscris? 

Dl. consilier Bălaş:- da mulţumesc, la punctul acesta nu am vorbit, nu ştiu de ce 

trebuie să ducă domnul Csiki o invitaţie personală şi să cheltuie câteva sute de euro din bani 

publici, când sunt atâtea email-uri, smartphon-uri, chiar nu trebuie să meargă domnul Csiki 

personal, dacă pentru asta  a vrut să meargă, chiar trebuie să stea acasă, mulţumesc.  

D-na consilier Benedek:- mulţumesc, domnule consilier Matei acceptaţi 

nominalizarea? Şi la fel domnul Moldovan? Putem trece la vot, până când vom dezbate 

problemele de interes public. Da domnule consilier Todoran nu aţi vorbit, aşa încât vă dau 

cuvântul înainte. 

Dl. consilier Todoran:- propun mărirea delegaţiei, ca să nu avem discuţii. 

Dl. consilier Csiki: - mulţumesc doamna preşedinte, deci pe lângă alte activităţi, aş 

duce personal acea invitaţie şi aş renunţa la diurna respectivă, pentru că am impresia că un 

coleg sau mai mulţi colegi care sunt în consiliile de administraţie, nu poate să propună în 

consiliu de administraţie cum se face o cerere  pentru buget, să se cumpere hârtie igienică şi 

săpun, eu i-aş da ca donaţie, să se descurce să facă o donaţie la şcolile unde sunt dânşii în 

consilii de administraţie, vă mulţumesc.    

 Dl. consilier Moldovan:- accept propunerea cu drag şi ca să îl citez pe domnul Radu 

Băla, da m-aş duce cu drag la fraţii noştri români de peste Prut, cu sufletul şi inima deschisă, 

mulţumesc.  

 D-na consilier Benedek:- mulţumesc, vă rog frumos să pregătiţi buletinele de vot, 

avem o problemă, comisia electorală dacă vine ştiu preşedinte este domnul consilier Bakos 

care lipseşte, faceţi propuneri pentru comisie electorală.  

 Dl. consilier Bălaş:- da, acum gluma este glumă, ne distrăm sau nu, dar totuşi cred 

că chiar să facem alegeri pentru o delegaţie la Chişinău şi am văzut că câteva nominalizări s-

au făcut la mişto, aici să mai pierdem timpul, noi suntem cu drag că ne place să vorbim, să 

stăm în şedinţe, dar chiar nu cred că ar trebui. Domnului Csiki îi spun că nu membri din 

consiliul de administraţie fac cereri pentru hârtie igienică şi săpun, asta o face direcţiunea, 

direcţiunea Liceului Cuza, v-am mai repetat, dar văd că nu înţelegeţi, a făcut repetate cereri, 

a cerut, mi se pare 230 de mii de lei şi va primi 22 de mii de lei, deci nu cerea este problema, 

problema este că banii nu se virează pentru asta, şi banii sunt prea puţini în buget pentru 

şcoli, pentru necesarul existent, să nu mai intrăm în subiectul acesta chiar nu mai aveam chef 

de încă o polemică, mulţumesc.  

D-na consilier Benedek:- stimaţi consilieri, există dacă bine îmi amintesc o prevedere 

în regulament, care spune că noi putem decide în orice moment într-o altă modalitate de vot. 

Supun votului dumneavoastră propunerea să votăm deschis, ca să nu mai recurgem la 

buletine de vot. Vă rog să votaţi cine este de acord, să votăm deschis. Nu porniţi votul până 

nu vin consilierii. Voi citi numele consilierilor şi votaţi. Dacă-i votaţi în unanimitate pe toţi, 

vom avea o problemă. Până când vin consilierii în sală şi putem decide asupra acestui subiect 
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extrem de important pentru comunitate şi extrem de spinos, dacă sunt subiecte legate de 

interesul general, la sfârşitul şedinţei. Putem folosi timpul pentru aceasta. 

Dl. consilier Moldovan: – îi adresez o întrebare d-lui viceprimar Sergiu Papuc, să-mi 

răspundă dacă poate acum dacă nu, mă informează pe parcurs, cum stau cu pregătirile  

privind accesul înspre supermarketul Auchan şi dinspre supermarket spre B-dul Gh Doja. 

Trece vara şi nu am realizat accesul la acel supermarket, B-dul Gh. Doja este 

supraaglomerat, uneori cartierul Mureşeni este blocat, aşa cum am mai făcut precizarea în 

şedinţele anterioare, se apropie, eu spun sărbătorile de iarnă şi cu siguranţă cartierul 

Mureşeni, cel puţin B-dul Gheorghe Doja şi drumul European E 60 va fi blocat. Dacă există 

paşi, dacă sau făcut paşi în acest sens  pentru accesibilizarea accesului înspre supermarket 

Auchan şi dinspre supermarket Auchan. Mulţumesc.     

D-na consilier Benedek:- domnul viceprimar, vă rog. 

Dl. viceprimar Papuc:- da, în ultima discuţie, domnule consilier, pe care am avut-o 

aici la finalul verii cu proprietarii hipermarketului, ei sau angajat ca să vină un proiect tehnic 

şi împreună cu noi să găsim soluţia ,o dată, să lărgim ieşirea şi să mai identificăm încă o 

ieşire si o intrare, adică încă o ieşire după magazinul Decathlon şi încă o intrare înainte de,  

unde au ei intrarea tehnică pentru aprovizionare. Deci, pentru că era o discuţie de proprietate, 

noi avem proprietate până într-un punct ei au proprietatea în interior şi atunci ideal este să fie 

două benzi la ieşire şi la intrare în sensul giratoriu aşa cum este şi în sens, şi să mai existe o 

altă posibilitate mai încolo, dar deocamdată aşteptăm să vedem în ce măsură au terminat şi ei 

proiectarea, au făcut şi ei licitaţia în sfârşit s-au înţeles cu o societate care să, practic să 

efectueze această lucrare şi noi avem acord-cadru semnat, noi suntem oricând pregătiţi să ne 

facem partea care ne revine.    

Dl. consilier Moldovan: – mulţumesc, în numele cetăţenilor vă mulţumesc pentru că 

toate aceste informaţii pe care eu vi le-am transmis, au venit de la ei. Mulţumesc. 

D-na consilier Benedek:- mulţumesc frumos, domnul consilier Papai. 

Domnul consilier Papoii:- doar dacă avem timp? Domnul Damaschin dacă aţi putea 

să nu plecaţi, o secundă numai. Am văzut, apropo de regulamentul de parcare dacă tot vom 

reveni, bănuiesc, în şedinţa viitoare acolo prevede că Poliţia locală o să aplice amenzi. Din 

discuţie am aflat că  Poliţia Locală oricum nu are destule efectiv  să aplice amenzile în 

centru, în parcările cu plată, cum credeţi că vă veţi descurca şi în cartierele de blocuri? Nu ar 

trebui totuşi suplimentată schema?  

Dl. director Damaschin:- în momentul de faţă, suntem cu şaisprezece lucrători pe 

parcările private, iar efectivele noastre care le-am avut pe timp de vară, am reuşit să 

acoperim tot, acum revenim cu concediile de odihnă şi în funcţie de ce se stabileşte după 

amânarea asta, stabilim exact cea ce  avem pe raza municipiului. Cu parcările de domiciliu, 

acolo o să mergem exact pe segmentul şi pe articolele pe care le avem în hotărârea de 

consiliu local, facem mai multe echipe de poliţişti cu câte o maşină pe toate zonele care ne 

interesează, pe sesizările de 112, pe sesizările din oficiu şi totul este ok. Noi o să le aplicăm 

dacă o să rămână ulterior în forma asta, da, ne depunem tot interesul, prima dată să vedem ce 

avem şi după aceea lucrăm cu materialul clientului. 

D-na consilier Benedek: - bine, eu vă mulţumesc, cred că discuţiile astea pot 

continua mult mai eficient şi în comisii şi pentru că se întrevede o situaţie, o posibilitate de 
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deblocare a problemei cu deplasarea la Chişinău, la fraţii de peste Prut, voi propune să 

votăm, pentru că este posibil din câte am înţeles, să plece patru consilieri şi atunci să votăm 

acest proiect de hotărâre cu toţi cei patru consilieri, numai să fim în sală suficienţi, ca dacă 

votăm să fie, avem nevoie de  doisprezece voturi? Aşteptăm să se întoarcă consilierii în sală 

pentru a supune votului propunerea să meargă toţi cei patru consilieri.  

Dl. consilier Bălaş: - dacă e o tăcere aşa apăsătoare 

D-na consilier Benedek:- neobişnuită 

Dl. consilier Bălaş:- suntem la interes public şi vreau să vă anunţ că vă mai pregătesc 

trei proiecte de hotărâri de consiliu, după cum ştiţi foarte activ din acest punct de vedere, vă 

mulţumesc pentru aplauze, care de data aceasta sper să fie, adică să nu mai puteţi să nu le 

votaţi, adică chiar să vă fie ruşine dacă cumva le respingeţi aşa, să aveţi o strângere de inimă. 

Astea le pregătesc, trei, cred că le voi depune săptămâna viitoare, sper să am timp că sunt 

destul de, deci nu sunt destul de stufoase ca şi cantitate de scris şi sper să vă placă, să le 

îndrăgiţi ca să le votaţi. Asta am vrut să vă anunţ, dacă tot nu vorbeşte nimeni şi eu cum am 

şi vorbit foarte puţin astăzi, acum îi dau cuvântul colegului meu Radu Todoran.  

D-na consilier Benedek:- mulţumesc, nu s-a înscris la cuvânt, aşa că nu îi dau 

cuvântul şi supun votului dumneavoastră ultimul proiect de pe regimul de urgenţă cu 

nominalizarea tuturor celor patru consilieri, vă rog frumos la vot. 

           Cine este pentru? –14  voturi 

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Bălaş R., Tatar L, Papai Z.) 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru şi 3 voturi împotrivă. 

(Nu a votat dl. consilier Pui S.)  

Vă mulţumesc şi declar închisă şedinţa ordinară a consiliului local de astăzi, o zi 

bună! 
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